
ACTA NÚM. 20240000002 DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE CELEBRADA EL DIA 29  DE 
FEBRER DE 2024. 
 
 
A Montcada i Reixac, a la Sala de sessions de l’Ajuntament de l’edifici Casa de la Vila del carrer 
Major núm. 32, a dos quarts de set de la tarda,  del dia 29 de febrer de 2024,  es reuneixen, sota 
la presidència de l’Alcalde, els membres de la Corporació, per tal de celebrar sessió ordinària. 
 
Hi assisteixen: 
 
Nom        Càrrec  Grup 
BARTOLOMÉ EGEA SABATÉ    Alcalde PSC-CP, qui presideix 
ENCARNACIÓN LÓPEZ SOLA    Regidora PSC-CP 
ALBERT CARANDELL LUQUE    Regidor PSC-CP 
DAMARIS SANCHEZ DURAN    Regidora PSC-CP 
ANDREU IRUELA ESCUDERO    Regidor PSC-CP 
ADORACIÓN ALCALA PUERTA    Regidora PSC-CP 
CARLES VILALTA BALART     Regidor PSC-CP 
LAURA CAMPOS FERRER     Regidora ECPMIR-C 
MARÍA DEL MAR SEMPERE MATINEZ   Regidora ECPMIR-C 
JESSICA SEGOVIA ALVAREZ    Regidora ECPMIR-C 
JUAN CARLOS DE LA TORRE VILLARINO  Regidor ECPMIR-C 
JOSÉ MARIA RODRÍGUEZ TORREGROSA  Regidor ECPMIR-C 
JORDI SÁNCHEZ ESCRIGAS    Regidor ERC-AM 
JUDIT RODRIGUEZ MORENO    Regidora  ERC-AM 
GERARD GARRIDO GUTIERREZ    Regidor ERC-AM 
LAURA TORT SAEZ      Regidora ERC-AM 
DAVID ZAMBRANA LORENZO    Regidor PP 
DANIEL LÓPEZ ROSELL     Regidor PP 
RAFAEL RUIZ LOPEZ     Regidor VIVIMIR 
ANABEL MORENO SORIA     Regidora VIVIMIR 
SANTIAGO HERNÁNDEZ GURRI    Regidor VOX 
 
 
Excusen l’assistència 

LAURA TORT SAEZ      Regidora ERC-AM 
 
Es troben presents: 

Secretària: 
Sra. Maria José López Pallarès 

Interventor: 
Sr. David Magriñá Estivill 
 
Un cop la presidència ha obert la sessió, els assistents passen a tractar els assumptes que figuren 
en l’ordre del dia de la convocatòria, resolent  els temes que s’expressen a continuació. 
 
ORDRE  DEL DIA 
 
1. QÜESTIONS PRÈVIES 

El Sr. Alcalde pren la paraula:  Abans de començar amb l’ordre del dia, farem un minut de silenci, 
ja que hi ha varies demandes, que serien per les dones assassinades per la violència masclista, 



per la mort de dos guàrdies civils a Barbate, per les víctimes de l’incendi de València i, per 
suposat, per la mort del nostre antic regidor, Sr. Josep Viñals Pila.  

 
M’agradaria fer una reflexió. Durant els últims mesos, perfils anònims a les xarxes socials han 

passat la línia vermella, amb comentaris despectius, masclistes i homòfobs, amb missatges com 

“passiva, marica dolenta” o “si vols cua”, que ataquen la identitat personal i que no tenen cabuda 

en una societat igualitària, justa i lliure. De manera reiterada, amb missatges privats als perfils 

personals i oficials dels regidors i les regidores. Les persones afectades, com sabeu, ja han 

procedit a denunciar als Mossos d’Esquadra. Hi hem anat cinc regidors i l’alcalde.  

En la política, com en la vida, no tot val. No hem de tolerar les faltes de respecte cap a les 

persones que ostenten càrrecs electes. La democràcia es sustenta en els principis de respecte i 

en la convivència. També la setmana passada es van realitzar pintades en la perruqueria Zas i hi 

va haver comentaris homòfobs cap a les comparses de la rua de Carnaval. Per això, avui en el 

ple, fem la lectura de la declaració institucional per una Montcada i Reixac lliure LGTBIQ+ fòbia i 

en contra de l’odi.  

 

Seguidament, es procedeix a la lectura del següent text per part dels següents membres de 

l’ajuntament, Sra. López, Sra. Segovia, Sra. Rodríguez, Sr. López, Sr. Ruiz, i Sr. Carandell: 

Les formacions polítiques del Ple de la Corporació Municipal de Montcada i Reixac condemnem 

públicament les mostres d’odi, LGTBIQ+  fòbiques i feixistes, que han succeït durant les darreres 

setmanes en la nostra ciutat. Entre aquests fets, els insults homòfobs i masclistes a les comparses 

de Carnaval, l’assetjament al regidor per la seva orientació sexual que atempten contra la seva 

persona i de les pintades feixistes i homòfobes de la perruqueria Zas. Malauradament, dia rere 

dia, coneixem nous casos d’ LGTBIQ+ fòbia en un país pioner en el reconeixement i en la 

protecció dels drets civils i referent en la resta del món pel que fa a la defensa de les persones 

lesbianes, gais,  persones trans i bisexuals.  

És imprescindible que des de tos els àmbits i des de totes les institucions, es faci visible el suport 

públic i institucional al col·lectiu LGTBIQ+ i als seus drets com a ciutadans i ciutadanes, i  que es 

denunciïn aquestes agressions. Les persones LGTBIQ+ en aquest país i en aquest món, hem 

hagut de suportar històricament vexacions, agressions, presó i, encara en alguns països, la pena 

de mort.  

Volem una societat oberta i diversa que aculli de forma generosa a persones que són 

perseguides, i amenaçades de mort per la seva orientació sexual o identitat de gènere. Per això, 

en una societat democràtica, els discursos d’odi, i en especial, les agressions cap al col·lectiu 

LGTBIQ+ no tenen cabuda.  

En aquest sentit, el Ple Municipal ratifica el compromís ferm de l’Ajuntament i de les formacions 

polítiques amb la igualtat i la diversitat, els drets de les persones LGTBIQ+ i l’eradicació de 

qualsevol tipus de violència cap a aquest col·lectiu. Defensarem la llibertat i la dignitat de l’ésser 

humà, el dret de tothom a viure com desitgem, amb polítiques que permetin que totes les 

persones visquem amb plenitud de drets i estimem en plena llibertat.  

Les agressions, símbols i insults feixistes i que atemptin contra la llibertat i la dignitat dels veïns i 

les veïnes no tenen cabuda en el nostre municipi i enlloc. És treball i consciència de tothom la 

construcció d’una societat que combati a l’uníson qualsevol mena de discriminació, unint el conjunt 

de la població al voltant de les idees supremes de llibertat i diversitat.  



Reconeixem la situació greu de la LGTBIQ+ fòbia persistent en la nostra societat i els discursos 

que la encoratgen com una ofensa a la qualitat democràtica, perquè apel·la directament als 

estàndards de llibertat del nostre país i continuem apostant per la visibilització amb campanyes de 

sensibilització, informació i formació, sobre la realitat de les persones pertanyents al col·lectiu 

LGTBIQ+. No callarem davant l’odi.  

 

1.1. APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR NÚM. 2024000001 DE 25 DE GENER 
DE 2024. 

S'aprova l’acta núm. 2024000001 de 25 de gener de 2024, per unanimitat, amb el vot a favor dels 
20 membres assistents a la sessió dels 21 que formen la Corporació municipal. 
 
 
1.2 DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDIA DES DEL DECRET 
50/2024 DE 15 DE GENER DE 2024, FINS EL DECRET NÚM. 381/2024 DE 16 DE FEBRER DE 
2024. 

En compliment del que disposa l’article 42 del Reglament d’Organització, Funcionament i Règim 
Jurídic de les entitats locals, aprovat per Reial Decret 2568, de 28 de novembre de 1986, hom 
dóna compte dels decrets dictats per l’Alcaldia, des del núm. 20240000050, de data 15 de gener 
2024, fins el núm. 2024000381, de 16 de febrer de 2024. 

 
El Ple en resta assabentat. 
 

2. ASSUMPTES DE L'ÀREA ECONÒMICA I RECURSOS HUMANS 

2.1.APROVACIÓ DE RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT D’OBLIGACIONS. 

La Sra. López, presidenta de l’Àrea Econòmica i Recursos Humans, explica la proposta:  Són els 
pagaments de les factures sense contracte o sense crèdit pressupostari suficient, a l’any anterior 
al 2024. S’està reconeixent un deute pendent. Són un total de sis expedients i l’import total de les 
factures és de 16.852,43 euros. Això seria tot.  
 
El Sr. Garrido, regidor del grup municipal ERC-AM, intervé: El nostre vot serà a favor. Només 
comentar que és cert que aquest reconeixement extrajudicial de crèdit entra dins de la normalitat 
de la gestió pública, perquè a vegades hi ha factures que es traspassen d’un any a l’altre. 
Aquestes són les lletges, que es diu, perquè al final són les que es queden una mica al calaix. 
Certament, sempre hi ha millores en aquest sentit. Sé que des de l’Àrea Econòmica sempre s’ha 
treballat i es continua treballant, però és difícil, són molts serveis i de vegades s’escapen, però 
certament, quan estàvem al capdavant de la responsabilitat de l’Àrea Econòmica i  al govern, es 
va fer una millora bastant substancial, perquè hi havia una pilota molt gran que s’estava 
arrossegant, fins que es va prendre la decisió d’aturar aquesta pilota, i avui, per exemple, només 
portem aquests 16.000 euros, quan abans eren milions d’euros que es traspassaven d’un any a un 
altre. Per tant, veiem que continua essent així i el nostre vot és favorable..  
 
La Sra. Campos, portaveu del grup ECPMIR-C, expressa: És un procediment que està reglat, per 
donar sortida a aquests compromisos de despeses, a aquestes factures per les que no hi ha crèdit 
suficient o que no hi ha contracte. És a dir, es fa, es fa habitual i no seria convenient l’ús, ni l’abús 
d’aquest procediment, i lo ideal seria que es pogués fer una previsió de la despesa i del cost del 
servei i que no passessin aquests reconeixements extrajudicials de crèdit. Com s’ha dit, es porten 
15 factures en aquest ple. Jo vaig demanar els informes de fiscalització de l’interventor i 
evidentment, no hi ha hagut mala fe per part de les àrees gestores, són serveis que s’han de 
donar i per tant, votarem a favor.  



M’he molestat en mirar aquesta pilota de la que es parlava que s’havia arribat a fer i, simplement 
perquè us feu una idea, a més a més de l’import que era en euros, eren milions d’euros en el 
2020, en que es van passar més de 200 factures, en el 2021 ja vam reduir a 24 factures, en el 
2022 a 15 factures, i l’any passat, al 2023, tres factures per reconeixement extrajudicial de crèdit. 
Lo ideal seria que fossin zero, com s’ha dit. Això és realment impossible o molt complicat. 
Nosaltres vam abocar molts esforços per reduir aquesta anomalia i  regularitzar aquesta situació. 
Esperem i estem segurs que es continuarà treballant en aquesta línia, perquè no es torni a 
descontrolar. Per tant, nosaltres, com hem dit, votarem a favor.  
 
La Sra. López conclou: Només agrair el sentit del vot i comentar que nosaltres estem posant en 
pràctica l’eina de control intern. O sigui, que això, segur que l’any que ve no hi haurà cap factura.  
 
1.Antecedents 
 
Vistos els acords presos per Junta de Govern local següents sobre les omissions de la funció 
interventora: 
 

Expedient Data d’aprovació de l’acord 

22/2024/ALTHIS 13/02/2024 

23/2024/ALTHIS 13/02/2024 

24/2024/ALTHIS 13/02/2024 

25/2024/ALTHIS 13/02/2024 

28/2024/ALTHIS 20/02/2024 

29/2024/ALTHIS 20/02/2024 

 
En els quals es resol continuar amb el procediment de reconeixement de les obligacions 
mitjançant l’aprovació d’un reconeixement extrajudicial de crèdit (REC), així com els informes 
existents a l’esmentat expedient, procedeix iniciar la tramitació del reconeixement extrajudicial de 
crèdit d’aquestes obligacions. 
 
L’aprovació del REC en cap cas esmena els defectes de l’expedient. La seva finalitat és 
únicament la imputació en el pressupost corrent de les obligacions derivades de despeses 
compromeses indegudament, sense perjudici de que s’hagin d’exigir les responsabilitats 
corresponents per haver-se realitzat despeses sense consignació pressupostària i/o sense 
cobertura contractual. 
 
2. Fonaments de dret 
 
Base 20.bis de les Bases d’execució del pressupost de l’exercici corrent. 
 
Vista la proposta de la presidenta de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans celebrada el dia 23 de febrer de 
2024, 
 
El Ple acorda, amb l’abstenció del regidor del membre del grup municipal VOX (1), i amb 19 vots a 
favor dels membres dels grups municipals   PSC-CP (7), ECPMIR-C (5) i  ERC-AM (3), PP (2), i 
VIVIMIR (2), el següent: 
 
PRIMER. Aprovar el reconeixement extrajudicial de crèdit de les següents obligacions:  



Núm
.Op. 

Nº. fra 
Data 

factura 
Objecte de despesa 

Aplicació 
pressupostària 

Tercer 
Import 

brut 
Import líquid 

6 1028420028522020 28/9/2023 prestació del servei de 
coubicació en les 
infraestructures del 
centre de 
comunicacions del 
Turó de Moià 

205/92601/227
06 

TRADIA 
TELECOM S.A 

1.380,05 € 1.669,86 € 

  1028420025452020 10/5/2023     642,08 € 776,92 € 

  1028420021682020 5/6/2023     642,08 € 776,92 € 

  1028420017932020 4/7/2023     642,08 € 776,92 € 

  1028420015202020 4/8/2023     642,08 € 776,92 € 

  1028420000952020 4/9/2023     642,08 € 776,92 € 

3 EMIT-100921282 5/10/2023 servei Lloguer de 
portes antiokupa per 
habitatges de propietat 
municipal i cedits per 
l’Agència de 
l’Habitatge de 
Catalunya 

512/15212/203
00 

VPSITEX 
ESPAÑA, SL 

172,00 € 208,12 € 

  EMIT-100921924 8/11/2023 172,00 € 208,12 € 

  EMIT- 100922538 5/12/2023 172,00 € 208,12 € 

1 01/002528 15/12/202
3 

servei de hosting de la 
Base de dades de 
l’aplicació JADE 

205/92601/227
06 

QUOPIAM 
INFORMATICA

, SL 

4.651,60 € 5.628,44 € 

3 CE00006642 16/10/202
3 

Despeses 
corresponents a 
derivada de la 
incorporació d’una 
estudiant del Grau 
d’Estudis 
d’Arquitectura en 
pràctiques 
acadèmiques 

512/15212/453
90 

UNIVERSITAT 
POLITECNICA 

DE 
CATALUNYA 

471,00 € 569,91 € 

  CE00006637 16/10/202
3 

  282,60 € 341,95 € 

  CE00006640 16/10/202
3 

  357,96 € 433,13 € 

1 1-20232846 5/12/2023 prestació del Servei de 
suport, manteniment i 
allotjament del 
programari “GINPIX7” 

205/92602/222
03 

SOLUCIONES 
AVANZADAS 

EN 
INFORMATICA 
APLICADA, SL 

2.163,00 € 2.617,23 € 

1 23PB0012811 29/11/202
3 

prestació del 
subministrament de 
gasoil per al Centre 
Cívic l’Alzina 

511/92082/220
00 

PETROLIS DE 
BARCELONA,

SA 

895,00 € 1.082,95 € 

      TOTAL 16.852,43 € 

 
SEGON. Aprovar els documents comptables inclosos a la llista annexa número 12024000213 per 
procedir al pagament de les obligacions per un total de 16.852,43 euros. 
 
2.2. ADHESIÓ AL CONTRACTE BASAT 2021.04-A03 EN L’ACORD MARC DE 
SUBMINISTRAMENT DE GAS NATURAL AMB DESTINACIÓ ALS ENS LOCALS DE 
CATALUNYA. 
 
La Sra. López explica la proposta: L’Ajuntament de Montcada té contractat amb ENDESA el 
subministrament de gas natural per als seus diferents equipaments i edificis municipals a través de 
l’acord marc de l’Associació Catalana de Municipis. Aquest acord  ja ha finalitat. Per això l’ACM ha 
tramitat un nou acord per un termini de 12 mesos, que també és amb l’empresa ENDESA. El preu 
estimat del subministrament per a l’any 2024, és de 600.005 euros, amb IVA inclòs. Des de l’Àrea 
Municipal de Serveis s’ha emès un informe favorable a l’adhesió de l’Ajuntament al nou acord 
marc, perquè es considera que els preus dels subministraments convenen als interessos 
municipals.  
 
 
El Sr. Garrido expressa: El nostre vot serà a favor, òbviament, perquè al final és una millora que 
en aquests contractes que es fan des de la central de compres de l’Associació Catalana de 



Municipis millora el preu respecte a si ho fes només l’Ajuntament. S’estalvia molta feina a l’hora de 
fer plecs, és un mercat molt volàtil i per tant, és gairebé impossible que l’Ajuntament fes un plec, 
perquè haurien de fer un plec per sis mesos només. Per tant, sempre que sigui una millora 
substancial, no només pel procediment administratiu sinó també a nivell econòmic, el 
posicionament serà a favor.  
 
Atès que la Comissió Executiva del CCDL, prèvia tramitació del corresponent procediment 
administratiu de licitació a tal efecte, va acordar en la sessió celebrada el dia 22 d’abril de 2022, 
adjudicar l’Acord marc de subministrament de gas natural amb destinació a les entitats locals 
(Exp. 2021.04) dividit en dos lots (Lot 1: Baixa Pressió i Lot 2: Mitja i Alta Pressió), mitjançant la 
selecció de les empreses ENDESA ENERGÍA SAU, GAS NATURAL COMERCIALIZADORA SA i 
IBERDROLA CLIENTES SAU de conformitat amb els Plecs de clàusules administratives 
particulars i prescripcions tècniques, aprovats per la Resolució de Presidència núm. 6/2022, de 2 
de febrer de 2022 i publicats al perfil de contractant de l’entitat; 
 
Atès que en data 27 de maig de 2022 es va procedir a la formalització dels pertinents contractes 
administratius de l'Acord marc, amb les empreses ENDESA ENERGÍA SAU, GAS NATURAL 
COMERCIALIZADORA SA i IBERDROLA CLIENTES SAU; 
 
Atès que, mitjançant Resolució de Presidència núm. 59/2022, de data 4 de juliol de 2022, varen 
aprovar-se els corresponents Plecs de clàusules administratives particulars que regulen el 
procediment d’adjudicació mitjançant presentació telemàtica de les ofertes econòmiques de les 
empreses seleccionades de l’Acord marc de subministrament de gas natural amb destinació a les 
entitats locals de Catalunya (Exp. núm. 2021.04.A02); 
 
Atès que, en data 14 de juliol de 2022 la Comissió Executiva del CCDL, prèvia tramitació del 
corresponent procediment definit als plecs referenciats a l’apartat anterior, va acordar adjudicar els 
dos lots del contracte basat del procediment derivat de l’Acord marc del subministrament de gas 
natural, amb destinació a les entitats locals de Catalunya (expedient 2021.04-A02) a l’empresa 
ENDESA ENERGÍA SAU, formalitzant-se el corresponent contracte, en data 30 d’agost de 2022; 
 
Atès que, en data 12 de juny de 2023, la Comissió de Presidència de l’ACM va aprovar 
definitivament la primera pròrroga de l’adjudicació dels lots 1 i 2 de l’Acord marc de 
subministrament de gas natural amb destinació a les entitats locals de Catalunya (Exp. 
2021.04.A02), per un període addicional de 12 mesos més, com a màxim, a comptar des de l’1 
d’octubre de 2023, el qual restarà acabat de manera automàtica en la data d’entrada en vigor del 
nou contracte d’adjudicació. Formalitzat correctament; 
 
Atès que, en data 12 de juny de 2023, la Comissió de Presidència de l’ACM adoptà, entre altres 
acords, aprovar l'encàrrec al CCDL de l’inici d’expedient d’un nou procediment d’adjudicació dels 
lots 1 i 2, entre les empreses seleccionades, de l’Acord marc de subministrament de gas natural 
amb destinació a les entitats locals de Catalunya; 
 
Atès que, mitjançant Resolució de Presidència núm. 79/2023, de data 18 d’octubre de 2023, varen 
aprovar-se els corresponents Plecs de clàusules administratives particulars que regulen el 
procediment d’adjudicació mitjançant presentació telemàtica de les ofertes econòmiques de les 
empreses seleccionades de l’Acord marc de subministrament de gas natural amb destinació a les 
entitats locals de Catalunya (Exp. núm. 2021.04.A03), així com la convocatòria de la Mesa de 
contractació per a l’obertura de les ofertes econòmiques, el dia 31 d’octubre de 2023, a les 11:00 
hores, de forma telemàtica; 
 
Atès que la Comissió Executiva del CCDL, celebrada el dia 14 de novembre de 2023, va acordar 
adjudicar els Lot 1. Subministrament de gas natural BAIXA PRESSIÓ i Lot 2. Subministrament de 
gas natural ALTA PRESSIÓ de l’Acord marc de subministrament de gas natural amb destinació a 



les entitats locals de Catalunya (Exp. 2021.04.A03) a l’empresa ENDESA ENERGIA SAU, de 
conformitat amb la proposta d’acord de la mesa de contractació; 
 
Atès que els preus del contracte seran actualitzats, d’acord amb el què preveu la clàusula 23 del 
Plec de clàusules administratives particulars del procediment d’adjudicació de l’expedient 2021.04-
A02; 
 
Atès que la persona responsable del contracte ha emès un informe favorable a l’adhesió de 
l’ajuntament de Montcada i Reixac al referit contracte basat (Exp. 2021.04-A03) en l’Acord marc 
de subministrament de gas natural amb destinació a les entitats locals de Catalunya (Exp. 
2021.04), per un termini de dotze mesos, des de l'1 de gener de 2024; 
 
Vist l’informe emès pel servei de contractació i compres; 
 
Vist allò que estableixen els articles 219 i següents de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de 
contractes del sector públic, quant als acord marc i als contractes basats; 
 
Vist allò que estableixen els plecs de condicions particulars de l’acord marc esmentat, que regulen 
també els seus contractes basats; 
 
Vista la proposta de la presidenta de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans celebrada el dia 23 de febrer de 
2024, 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 20 membres assistents a la sessió dels 21 
que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Disposar l’adhesió de l’ajuntament de MONTCADA I REIXAC al contracte basat (Exp. 
2021.04-A03) en l’Acord marc de subministrament de gas natural amb destinació a les entitats 
locals de Catalunya (Exp. 2021.04), per un termini de dotze mesos, des de l'1 de gener de 2024.  
 
SEGON. Aprovar la contractació a l’empresa ENDESA ENERGIA SAU del subministrament de 
gas natural dels punts de subministrament (CUPS) de titularitat de l’ajuntament de MONTCADA I 
REIXAC que s’inclouen al contracte: 
 
LOT 1. CUPS del Lot 1 Baixa pressió 
 



 
 
S’envia com a documentació annexa la relació de CUPS (documents Excel) que inclou totes les 
CUPS anteriorment relacionades a efectes d’evitar errades de transcripció.  
 
Així mateix, s’envia com a documentació annexa el formulari de dades (document Word) que 
inclou les dades del titular, les dades de contacte del receptor de les factures elèctriques i les 
dades de pagament. 
 
Les condicions econòmiques especificades per lots i tarifes són en tot moment les publicades a la 
pàgina web de l’ACM que deriven de les actualitzacions previstes en els plecs dels preus 
resultants de l’oferta adjudicada. 
 
Els preus del contracte seran actualitzats trimestralment, d’acord amb el què preveu la clàusula 23 
del Plec de clàusules administratives particulars del procediment d’adjudicació (Exp.2021.04-A03) 
i en base als preus resultants de l’adjudicació següents: 
 

 
 
TERCER. Aprovar el document comptable d’autorització i disponibilitat de crèdit número 
12024000000952, per un import de 500.000,00 € (IVA inclòs), a favor de ENDESA ENERGIA S.A. 
(CIF A81948077) i a càrrec de la partida 401/92081/22102 - Manteniment edificis municipals: Mat, 
sub i altres. Subministraments. Gas, per cobrir les necessitats de subministrament de gas del 
2024, inclòs a la llista annexa amb referència núm. 12024000092. 
  
QUART. Aprovar el document comptable d’autorització i disponibilitat de crèdit número 
12024000000954, per un import de 105.000,00 € (IVA inclòs), a favor de ENDESA ENERGIA S.A. 



(CIF A81948077) i a càrrec de la partida 401/34202/22102 - Montcada Aqua: Mat, sub i altres. 
Subministraments. Gas, per cobrir les necessitats de subministrament de gas del 2024, inclòs a la 
llista annexa amb referència núm. 12024000092. 
 
CINQUÈ. Notificar l’adopció d’aquest acord a l’empresa adjudicatària Endesa Energia SAU, i a 
l’ACM (preferentment a través d’EACAT) així com a la resta d’interessats que s’escaigui, i donant-
li els efectes de publicitat que siguin preceptius.  
 
SISÈ. Autoritzar l’Alcaldia a signar els documents necessaris per al compliment dels acords 
anteriors i a formalitzar tots els contractes necessaris per als subministrament de gas natural als 
diferents serveis municipals. 
 

2.3. APROVACIÓ EXPEDIENT DE CONTRACTACIÓ DEL SERVEI DE LES ESCOLES 
BRESSOL MUNICIPALS FONT FREDA I CAN SANT JOAN; I CONVOCATÒRIA DE LA 
LICITACIÓ. 

La Sra. López explica: La tramitació de la contractació és ordinària. El procediment d’adjudicació  
és obert i harmonitzat per raó de quantia i els criteris de selecció són diversos. La licitació es 
divideix en dos lots que són: l’Escola Bressol Font Freda i l’Escola Bressol Can Sant Joan. El valor 
estimat del contracte és de 4.683.023,72 euros considerant les dues anualitats, o sigui els cursos 
2024-2025 i 2025-2026, una pròrroga eventual d’una anualitat i una modificació eventual màxima 
del 20% del preu. I ara donaré pas a la meva companya Anabel, que donarà més detalls sobre 
aquest contracte.  
 
La Sra. Moreno, regidora d’Educació, amplia l’explicació: Amb aquesta licitació pretenem igualar 
les condicions de les altres dues escoles bressols del municipi. En aquest cas, es liciten les 
escoles Font Freda i Can Sant Joan, junt amb les que es van licitar l’any passat. Com a punts a 
destacar en aquesta licitació tenim: Incrementar les hores de neteja en les dues escoles. 
S’incorporaran productes ecològics, tant per a la neteja com per al menjador. Es demana un 
suport extra i millores de les retribucions del personal i es garanteix que els casos NESE tindran la 
mateixa atenció, com a mínim, que les altres tres escoles bressol. La licitació, com ha dit la meva 
companya, es divideix en dos blocs: El bloc I és per a l’Escola Bressol Font Freda i el bloc II és per 
a l’Escola Bressol de Can Sant Joan.  
 
El Sr. Garrido exposa: El nostre vot serà a favor, sempre que sigui una millora, i evidentment, hi ha 
una millora substancial respecte els anteriors anys, i cal dir que això és fruit de la feina que es 
porta fent des del servei d’Educació, sobretot també per l’estudi de la licitació i les millores que es 
van fer en l’anterior licitació de les tres escoles bressol. El servei d’Educació va fer un treball 
ingent per la problemàtica que hi va haver sobretot amb l’increment de preus i per millorar les 
condicions de les treballadores, així com sobretot dels infants que van a aquestes escoles bressol.  
Per tant, agraïm que es segueixi en aquesta línia per igualar que no hi hagi diferència entre els 
que van a unes escoles bressol i els que van a les altres. Per tant, que es pugui convergir en 
aquesta igualtat, i que independentment de si vas a una escola bressol o si vas a una altra, al final 
tinguis els mateixos drets i la mateixa qualitat del servei. Per tant, el nostre vot serà favorable.  
 
La Sra. Segovia, regidora del grup municipal ECPMIR-C, intervé: Nosaltres és evident el vot que 
farem, no? No podem fer una altra cosa que votar a favor. Com ha comentat el Sr. Garrido i ha 
explicat la regidora, el Tec continua amb les mateixes línies que vam iniciar nosaltres en el nostre 
mandat. Les prioritats que he marcat són les mateixes, com són les necessitats de suport als 
infants amb necessitats especials i per altra banda, la millora d’equiparar el sou a les 
treballadores. Aquí realment, no és fàcil, perquè com bé sabeu, no és competència nostra, però sí 
que és veritat que, al posar a la puntuació un increment d’un tant per cent de sou, més puntuació, 
això obliga a les empreses a poder incrementar el sou si volen guanyar el concurs, pujant aquests 
punts. Així que ens alegrem moltíssim, la veritat, que tingueu aquestes prioritats, que són les 
mateixes prioritats que vam tenir nosaltres i que les continueu fent realitat.  



Dir que som un exemple d’escoles bressol. Es a dir, realment, la feina ja feta i la que comenceu a 
fer és una feina súper important, i no ho dic jo, m’arriba informació d’altres municipis, perquè es 
sorprenen de que els nens amb necessitats educatives especials a les nostres escoles bressols, 
comencin a estar, no només atesos, sinó a tenir la oportunitat de d’ una educació important i una 
educació diversa. A veure si ens escolta el Departament d’Ensenyament i comença a fer el mateix 
amb el que seria l’escola infantil i els infants i els adolescents tenen els mateixos recursos que 
estem donant nosaltres a les escoles bressol. Perquè parlar d’inclusió és parlar sobre paper, però 
això que estem demostrant tots nosaltres aquí és parlar d’una verdadera inclusió. Perdoneu, però 
és un tema que m’emociona molt, i tothom sap perquè. Sí que volia deixar palès que realment això 
és parlar d’inclusió, posar recursos per a nens amb necessitats educatives especials, no només 
per a la inclusió. Així que felicitats i endavant.  
 
La Sra. López conclou: Agrair el sentit del vot, perquè la veritat és que portar tres punts al ple i que 
els tres s’aprovin..., estic molt contenta, gràcies.  
 
Vist l’expedient ordinari de contractació núm. CO2024000011, incoat per l’Àrea social, que té per 
objecte la prestació del servei de les escoles bressol municipals Font Freda i Can Sant Joan; i 
també fomentar-ne la millora de les condicions salarials de les persones treballadores; 
 
Vistos els plecs de condicions particulars que s’han elaborat per a l’adjudicació i regulació del 
referit contracte; 
 
Atès que la tramitació de la contractació és ordinària, el procediment d’adjudicació obert i 
harmonitzat per raó de la quantia, i els criteris de selecció diversos; 
 
Atès que la licitació es divideix en dos lots: 
 
Lot 1 : EBM Font Freda  
Lot 2 : EBM Can Sant Joan; 
 
Atès que el valor estimat del contracte és de 4.683.023,72 euros considerant dues anualitats (els 
cursos 2024-25 i 2025-26), una pròrroga eventual d’una anualitat i una modificació eventual 
màxima del 20 per 100 del preu; 
 
Vistos els informes que consten a l’expedient; 
 
Vist allò que estableixen la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del Sector Públic, 
mitjançant la qual es transposen a l’ordenament jurídic espanyol les Directives del Parlament 
Europeu i del Consell 2014/23/UE i 2014/24/UE, de 26 de febrer de 2014, i la seva normativa de 
desplegament; el Reial decret 1098/2001, de 12 d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament general 
de la Llei de contractes de les administracions públiques, en tot allò no modificat ni derogat; i el 
Decret Llei 3/2016, de 31 de maig, de mesures urgents en matèria de contractació pública en la 
part no derogada. 
 
Vista la proposta de la presidenta de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans celebrada el dia 23 de febrer de 
2024, 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 20 membres assistents a la sessió dels 21 
que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Aprovar l’expedient ordinari de contractació núm. CO2024000011  , que té per objecte 
principal la prestació del servei de les escoles bressol municipals Font Freda i Can Sant Joan.  
 



SEGON. Aprovar i disposar l’obertura del procediment d’adjudicació del servei esmentat pel 
procediment obert i regulació harmonitzada  
 
TERCER. Aprovar els corresponents documents comptables següents, inclosos a la llista annexa 
amb referència núm. 12024000204: 
 

- d’autorització de la despesa número 12024000003243, per un import de 128.084,40 euros i 
a càrrec de la partida 504/32302/22799, denominada “EBM Font Freda: Altres treballs 
realitzats per altres empreses i professionals”.   

 
- d’autorització de la despesa número 12024000003262, per un import de 99.012,14 euros i 

a càrrec de la partida 504/32304/22799, denominada “EBM Can Sant Joan: Altres treballs 
realitzats per altres empreses i professionals”.   

 
QUART. Assumir el compromís de fer la corresponent previsió pressupostària per als exercicis 
2025 i següents. 
 

3. ASSUMPTES DE L'ÀREA TERRITORIAL 
 

3.1. APROVACIÓ INICIAL DEL PROJECTE D’URBANITZACIÓ DE LA VORERA NORD OEST 
DEL CARRER BIFURCACIÓ DE MONTCADA I REIXAC. 

El Sr. Iruela, president de l’Àrea Territorial i Mobilitat, explica la proposta: Avui el que portem a ple 
és l’aprovació inicial del projecte d’urbanització de la vorera nord-oest del carrer Bifurcació. Això, 
nosaltres pensem que és un pas molt significatiu cap a anar millorant, de mica en mica, la nostra 
ciutat i en concret el barri de Can Sant Joan. Aquest projecte no només busca crear una vorera 
més àmplia, sinó que es centra la visió integral per millorar la qualitat de vida dels nostres veïns. 
L’objectiu principal d’aquest projecte és tenir una vorera que compleixi amb els estàndards actuals 
d’accessibilitat i que connecti de manera eficient els dos costats del carrer Bifurcació.  A través de 
la introducció de la il·luminació, vegetació, paviment i mobiliari urbà, aspirem a crear un recorregut 
més agradable i acollidor pels ciutadans.  
Una de les transformacions més notables és l’augment substancial de places d’aparcament al 
barri de Can Sant Joan. Com tots sabeu, es tracta d’un barri que té una problemàtica molt greu 
amb el tema de mobilitat i aparcament. Amb aquesta transformació passarem de 51 places actuals 
a 77 places per a cotxes, a més de la creació d’espais dedicats a motocicletes, contribuint a 
alleugerir una mica les preocupacions locals sobre l’aparcament i fonamentant la comoditat dels 
residents.  
Aquest projecte també respon a les noves necessitats del municipi, amb la transformació dels 
contenidors soterrats actuals en contenidors de superfície alineant-se amb el nou model de 
recollida municipal. Aquest canvi, no només simplifica el procés de recollida, sinó que també 
millora l’estètica urbana de la zona. És important destacar que aquesta iniciativa no podia haver 
estat possible sense la negociació amb la presidenta d’ADIF i l’anterior equip de govern per la 
cessió dels terrenys del talús. El que fem ara és continuar la feina i dotar-lo econòmicament. 
Aquest acord ha obert les portes a una millora vital pel barri, que es fa encara més imperativa, 
tenint en compte els reptes de mobilitat i aparcament de la zona.  
Amb aquestes actuacions no només estem resolent problemes immediats de mobilitat i 
aparcament, sinó que també estem creant un entorn urbà més agradable i eficient. Aquesta és 
una inversió necessària en la millora continuada de la qualitat de vida als nostres barris. Hem 
d’agrair la feina feta pel Servei de Projectes, Obres i Mobilitat de l’Ajuntament de Montcada i 
Reixac per la seva dedicació en la redacció d’aquest projecte, que representa una inversió de 
849.937 euros en el desenvolupament de les obres. Cal destacar també que, segons els càlculs 
del Servei de Manteniment,  que això sí que és molt important perquè quan fem  una obra, hem de 
tenir sempre en compte el manteniment que ve darrera, si som capaços de mantenir-lo en el 
temps o no i aquest cost està valorat, anualment, amb una inversió de 2.065,89 euros d’inversió. 



Nosaltres pensem que amb aquest projecte estem construint un futur molt més brillant i sostenible 
per als nostres veïns, a Can Sant Joan. Per tot això que acabo d’exposar, demano el vot favorable 
d’aquest punt. 
    
El Sr. Zambrana, portaveu del grup municipal PP, expressa: Com bé ha apuntat el senyor Iruela, 
seguim en la transformació i en la dignificació del barri de Can Sant Joan. En aquest cas, 
responent a les necessitats que en aquest moment segueixen tenint de les zones d’aparcament i 
que continua en aquesta línia d’aquest equip de govern, tal com la transformació que hem fet 
també, amb la creació de la línia d’aparcaments de l’avinguda de la Unitat. Per tant, el nostre vot 
serà a favorable.  
 
El Sr. Sánchez, portaveu del grup municipal ERC-AM, intervé: Gràcies bona tarda. Nosaltres 
votarem a favor i agraeixo al regidor que ens hagi agraït la feina que va realitzar l’anterior equip de 
govern, perquè vam començar aquest projecte i votarem a favor. Ho vam presentar a Can Sant 
Joan i reconeixem que no és un projecte fàcil, perquè negociar amb ADIF sempre és complicat i a 
més a més, hi havia unes afectacions d’un talús que s’ha de fer tot un estudi geotècnic de 
contenció i no era fàcil. Celebrem que es porti a bon port i és una millora de l’espai públic i de 
l’espai urbà i es guanyen places d’aparcament. Jo no crec que sigui un canvi molt significatiu amb 
la que ens ve a sobre, perquè tindrem un problema de places d’aparcament enorme en el centre 
de Montcada. Jo sempre comento que l’afectació de les obres del soterrament, el carrer Guadiana 
i tot el escalestrix, o el carrer Carril a Montcada, Can Sant Joan, pel tema de consolidar tot el 
sostre que ha d’anar a sobre del soterrament. Tindrem molts problemes, però bé, en tot cas 
aquesta és una primera mesura que millora l’espai públic i l’espai urbà i que celebrem que tiri 
endavant. Per tant, votarem a favor.  
 
La Sra. Campos, portaveu del grup municipal ECPMIR-C, expressa: Nosaltres també votarem a 
favor. També vull agrair-li al senyor Iruela el reconeixement a l’anterior equip de govern per la 
feina feta. De fet, si no m’equivoco, vostè estava present en la reunió amb la presidenta d’ADIF, 
quan se li va fer, oberta i directament, la demanda de que cedissin aquest talús, que és un talús 
malaguanyat, que no serveix per a res, només per acumular escombraries i brutícia. Per tant, 
gràcies pel reconeixement. De fet, també voldria dir-li a la senyora López. No s’acostumi a que 
votem a tot a favor. Ja li avanço i li faig una mica d’espòiler: En aquest ple, ho votarem gairebé tot 
a favor, perquè entre d’altres coses, molts, sinó gairebé tots els punts que es porten a l’ordre del 
dia d’aquest ple, són continuïtat de projectes que vam iniciar. Jo amb el tema del talús del carrer 
Bifurcació, sí que volia dir que fa gairebé tretze anys, o ha fet tretze anys, perquè va ser el 24 de 
març del 2011, que es va signar l’acord entre l’Ajuntament i ADIF, del que es coneix com el 
conveni de la plaça de la Pedra, on es recollien precisament, actuacions en aquest talús. Des del 
2011 que ADIF va incomplir aquest conveni, el 2016 es va fer un requeriment des de l’Ajuntament, 
perquè el complissin i perquè era un pas previ necessari per fer, cas que volguéssim posar un 
recurs contenciós administratiu i finalment es va desencallar tot amb la comissió político-tècnica 
de les obres del soterrament.  Per tant, estic contenta.  
Crec que és una molt bona noticia per al barri de Can Sant Joan i crec que dignificarà moltíssim el 
que és la banda dreta del carrer Bifurcació. Es guanyaran 26 places d’aparcament, que no està 
malament, amb el problema que hi ha, no només a Can Sant Joan, sinó a tota Montcada i Reixac. 
A nosaltres ens hauria agradat i ja es va començar a moure el projecte fa temps. En teoria l’inici 
d’obres hauria d’haver estat a la tardor, però no va poder ser així. Els tempos a l’administració 
sempre són més lents del que ens agradaria i voldríem, però bé, estem contents i contentes i el 
nostre vot és a favor.  
 
El Sr. Iruela conclou: El primer lloc agrair el sentit del vot. Evidentment, nosaltres continuem les 
feines que van quedar pendents de realitzar, com no podia ser d’una altra manera, i que són 
sempre una millora per a la ciutadania. Aquests projectes, com bé heu dit, el que fan és dignificar 
un barri que, malauradament, té unes carències i unes deficiències que nosaltres intentem 
solucionar.  



Aquest equip de govern es pren tots els projectes inacabats per diferents motius, perquè acaba un 
mandat o perquè no hi ha pressupost. Si són interessants per millorar la vida de les persones que 
viuen a Montcada i Reixac, sempre estarem disposats a tirar-los endavant.  
 

 
I.- Fets 
 
En data 9 de febrer de 2024 des del Servei de Projectes i Obres s’emet informe favorable a la 
tramitació de l’aprovació del Projecte d’urbanització de la vorera nord oest del carrer Bifurcació 
d’aquest municipi. 
L’esmentat informe posa de manifest l’objectiu del Projecte en els termes següents: 
 

 Obtenir una ample de vorera que compleixi els actuals requeriments d’accessibilitat i 
connecti adequadament els dos costats del carrer Bifurcació. 

 Obtenir un recorregut més amable d’utilitzar gràcies a la il·luminació, la vegetació, el 
paviment i el mobiliari urbà que s’hi projecten. 

 Obtenir més places d’aparcament pel barri de Can Sant Joan transformant les places en 
cordó en zones de semi bateria, passant de les 51 places actuals a les 77 per a cotxe i 
diversos espais per a motos que proposa el projecte. 

 Transformar els contenidors soterrats actuals en contenidors de superfície, atès al nou 
model de recollida del municipi. 

 
El projecte ha estat redactat pel Servei de Projectes, Obres i Mobilitat de l’Ajuntament de 
Montcada i Reixac essent el termini d’execució de les obres descrites al projecte de vuit (8) mesos 
i el cost de les obres descrites en el projecte de 849.937,08 €. 
 
Segons la valoració feta pel Servei de Manteniment, el cost del manteniment i conservació anual 
de les obres descrites, d’acord amb els càlculs adjunts és de 2.065,89 € anuals. 
 
II.- Fonaments de dret: 
 
El present projecte fa referència a obres ordinàries de reforma de conformitat amb la classificació 
prevista a l’article 12 del Decret 179/1995, de 13 de juny pel qual es regula el Reglament d’obres, 
activitats i serveis. 
 
Definides les obres com a obres ordinàries de reforma els tràmits d’aprovació estan previstos a 
l’art. 235.2 del Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya (TRLMRLC) i arts 37 
i concordants del Reglament d’obres, activitats i serveis aprovat pel Decret 179/1995, de 13 de 
juny (ROAS). 
 
La tramitació del procediment consisteix en l’aprovació inicial per l’òrgan competent, informació 
pública per termini de TRENTA DIES i aprovació definitiva la qual podrà ser automàtica si així 
queda recollit a la resolució inicial. 
 
La resolució d’aprovació definitiva del projecte s’ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província, al 
Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i al butlletí informatiu local, si n’hi ha i s’ha d’inserir al 
tauler d’anuncis de la corporació. 
 
L’article 231 de la Llei 9/2017, de contractes del sector públic, estableix que l’aprovació del 
projecte correspon a l’òrgan de contractació llevat que aquesta competència estigui  
específicament atribuïda a un altre òrgan per una norma jurídica. Igualment, l’article 38 del ROAS 
estipula que l’aprovació dels projectes d’obres ordinàries correspon als diferents òrgans dels ens 
locals, segons la distribució de competències prevista a la legislació de règim local. 
 



Per la seva banda, l’article 21.1 o) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases de 
Règim Local i l’article 53.1 apartat p) del Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya estableix la competència de l’alcalde per a l’aprovació dels projectes d’obres i de 
serveis quan sigui competent per a la seva contractació o concessió i estiguin previstos en el 
pressupost. 
 
De conformitat amb el que preveu la Disposició addicional segona de la Llei 9/2017 de 8 de 
novembre, de Contractes del Sector Públic és competència de l’alcalde la contractació de les 
obres d’execució del projecte quan el seu valor estimat no superi el 10 per cent dels recursos 
ordinaris del pressupost ni, en tot cas, la quantia dels sis milions d’euros inclosos els de caràcter 
plurianual quan la seva durada no sigui superior a quatre anys, incloses les eventuals pròrrogues, 
sempre que l’import acumulat de totes les seves anualitats no superi ni el percentatge indicat, 
referit als recursos ordinaris del pressupost del primer exercici, ni la quantia assenyalada. 
 
Corresponen al Ple les competències com a òrgan de contractació respecte dels contractes 
esmentats en l’apartat anterior que subscrigui l’entitat local, quan pel seu valor o durada no 
corresponguin a l’alcalde o president de l’entitat local, d’acord amb l’apartat anterior. Així mateix, 
correspon al Ple aprovar els plecs de clàusules administratives generals als quals es refereix 
l’article 121 d’aquesta Llei. 
 
En el cas que ens ocupa, atès que el valor estimat del projecte supera el 10% dels recursos 
ordinaris del pressupost municipal correspon al Ple de la Corporació. 
 
Vista la proposta del president de l'Àrea Territorial i Mobilitat i previ dictamen de la Comissió 
Informativa de l'Àrea Territorial i Mobilitat  celebrada el dia 23 de febrer de 2024, 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 20 membres assistents a la sessió dels 21 
que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Aprovar inicialment el Projecte d’urbanització de la vorera nord oest del carrer Bifurcació 
de Montcada i Reixac. 
 
SEGON. Sotmetre el present acord a informació publica pel termini de 30 dies hàbils mitjançant el 
corresponent anunci al BOP i a l’e-tauler perquè puguin presentar-se reclamacions i/o al·legacions 
al respecte amb el benentès que, en cas de no haver-hi cap, l’aprovació inicial esdevindrà 
definitiva i s’emetrà el corresponent anunci al BOP i a l’e-tauler. 
 
TERCER. Donar trasllat del Projecte a les empreses de subministrament i serveis que 
s’assenyalen a l’informe tècnic de data 9 de febrer de 2024 per tal que es pronunciïn. 
 
3.2. APROVACIÓ DE LA MUTACIÓ DEMANIAL A FAVOR D’ADIF D’UNA SUPERFÍCIE DE 16 
M2 ACTUALMENT DESTINADA A VIAL I IDENTIFICADA I GRAFIADA COM A FINCA NÚM. Y-
08.1252-0508 EN EL PROJECTE DE REMODELACIÓ DE L’ESTACIÓ DE MONTCADA 
BIFURCACIÓ. 

El Sr. Iruela explica la proposta: Aquesta és una sol·licitud que va fer la l’administradora de la 
infraestructura ferroviària ADIF, sol·licitant la incoació de l’expedient de mutació demanial, o 
desafectació, per dur a terme les obres del projecte de construcció i de remodelació de l’estació de 
Montcada Bifurcació, en la fase número I. Aquesta sol·licitud implica un procés de canvi en l’ús de 
la finca en qüestió per adaptar-la a les necessitats del projecte ferroviari. En termes senzills, la 
mutació demanial o desafectació, implica modificar l’estatus de determinades zones per permetre 
la realització d’obres específiques, en aquest cas, són les obres de remodelació de l’estació de 
Montcada Bifurcació en la Fase I.   
Aquesta sol·licitud ha passat per diverses fases administratives, incloent-hi la incoació de 
l’expedient i la informació pública, on es va donar l’oportunitat als ciutadans de fer  al·legacions, si 



les consideraven oportunes. L’expedient ha estat sotmès a informació pública durant un termini de 
15 dies, amb anuncis al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona i la pàgina web municipal. És 
important destacar que, durant aquest període, no es va rebre cap observació o al·legació per part 
de la ciutadania. A través d’aquest procediment, es busca garantir la legalitat i transparència del 
canvi d’ús de la finca, adaptant-la a les necessitats del projecte ferroviari. Aquesta mutació 
demanial és fonamental per permetre el progrés i el desenvolupament d’infraestructures que 
milloraran la connectivitat, la mobilitat i l’accessibilitat a la nostra localitat, més concretament, de 
l’estació de Can Sant Joan. Amb aquesta iniciativa, estem, com he dit abans, treballant per 
millorar les instal·lacions ferroviàries, adaptant-les als canvis i millores necessàries pel benestar 
de la ciutadania. També us demanem el vot favorable. També us he de dir que no és la única 
mutació demanial que tenim actualment. En les obres del soterrament hi ha, actualment, vuit 
mutacions demanials pel desenvolupament del soterrament de la R2. Gràcies.  
 
El Sr. Sánchez exposa: A favor i contents també de que aquest projecte tiri endavant. A Montcada 
tenim cinc estacions de tren, totes necessàries, i només n’hi ha una que està adaptada a la llei 
d’accessibilitat i de mobilitat. Per tant, fer aquestes obres a l’estació de Can Sant Joan, doncs, 
quan abans es faci, millor, i benvingut. En aquest projecte, a part, també vam demanar des de 
l’Ajuntament que es modifiqués el projecte per acostar l’entrada a l’estació més al que és el barri i 
mantenir la mateixa quota d’entrada per evitar el que passa a dia d’avui, que s’ha de baixar unes 
escales i tornar-les a pujar. Que es pugui entrar recte des de una quota més baixa, més a nivell 
del barri. Són els terrenys que estan afectats per aquesta mutació demanial i que deixaran de ser 
via pública per passar a ser propietat d’ADIF. Per tant, estem contents.  
Recordar que aquest projecte és una reivindicació de l’Associació de Veïns, i que és històrica, ja 
que sempre demanàvem als redactors de projecte  que hi hagués un procés participatiu, perquè 
l’estació resultant tingués algun element artístic, patrimonial, que fos significatiu de la memòria 
històrica del barri i que es pugui fer, perquè hi ha moltes estacions de tren que són totes iguals i 
poder tenir algun element artístic i significatiu, fa que tinguem més orgull de pertinença i que 
posem en valor l’espai públic i l’estimem, el coneguem i el defensem millor. Gràcies.  
 
La Sra. Campos expressa: Molt breument, nosaltres també votarem a favor. Creiem que és una 
gran noticia aquesta mutació demanial, perquè significa que allò que va costar tant, que era que 
ADIF s’avingués a acostar la estació, finalment, va quallar i serà una realitat. Per tant, a favor.  
 
El Sr. Iruela conclou: Vull agrair el sentit del vot. He de dir que nosaltres sí que tenim en compte 
aquesta demanda que va fer l’Associació de veïns de Can Sant Joan i el que tenim en compte 
també és a nivell de patrimoni, la caseta patrimonial que tenim allà, la restauració i la col·locació, 
quan estigui la plaça de la pedra realitzada, d’acord? Dir també que aquest equipament demanial 
no és una gran quantitat de trens, són setze metres quadrats, que són necessaris per fer el que 
vostè acaba de comentar, que l’entrada sigui més accessible a l’hora d’anar a buscar l’estació.  
 
I.- Fets 
 
L’Administradora d’Infraestructures Ferroviàries, ADIF, ha sol·licitat la incoació de l’expedient de 
mutació demanial/desafectació de la finca núm. Y-08.1252-0508 per a l’execució de les obres del 
PROJECTE DE CONSTRUCCIÓ DE REMODELACIÓ DE L’ESTACIÓ DE MONTCADA 
BIFURCACIÓN. FASE I, en l’expedient 275ADIF2298. 
 
Aquest projecte es va aprovar en data 5 de desembre del 2022 i per Resolució de la Direcció 
General de Planificació i Avaluació de la Xarxa Ferroviària del Ministeri de Transports, Mobilitat i 
Agenda Urbana de data 11 de gener de 2023, es va obrir el tràmit d’informació pública 
corresponent a l’expedient d'Expropiació Forçosa que es va tramitar amb motiu de les obres a 
realitzar en relació amb el projecte de referència, incloent-hi la relació de béns i drets afectats amb 
motiu de la seva execució. 
 



Entre aquests béns es troba la finca amb Referència Cadastral VIAL, sota número d'ordre a 
l’expedient d'expropiació Y-08.1252-0508, la qual es troba afectada per 16 metres quadrats 
d'expropiació. 
 
De resultes de la petició s’emet informe jurídic per la cap del Servei Jurídic de l’Àrea Territorial de 
data 31 de juliol de 2023 on es fa constar les consideracions jurídiques en relació a la figura de la 
mutació demanial així com el procediment a seguir per a la seva aprovació. 
 
Mitjançant Decret d’Alcaldia de data 2 d’agost de 2023 s’acorda incoar l’expedient per a la mutació 
demanial a favor d’ADIF per una superfície de 16 metres corresponents a la finca afectada per 
l’execució de les obres del projecte de Remodelació de l’Estació de Montcada Bifurcació. Fase I, 
amb el número Y- 08.1252-0508 i declarant-se l'oportunitat i la legalitat del canvi d'afectació. 
 
Que l’esmentat expedient ha estat sotmès a informació publica durant el termini de 15 dies, a 
comptar des del dia següent al de publicació del corresponent anunci al BOPB de data 20 de 
setembre 2023, així com també s’ha anunciat a la pàgina web municipal de data 18 de setembre 
de 2023, i a l’e-Tauler des del dia 13 de setembre 2023 al 25 d’octubre de 2023. 
 
Cal fer constar que durant l’esmentat termini no s'ha presentat cap al·legació.. 
 
II.- Fonaments de Dret 
 
Article 72 de la Llei 39/2015 d’1 d’octubre. 
 
El Reial decret 1373/2009, de 28 d'agost pel qual s'aprova el Reglament general de la LPAP, 
recull a l'art 73 les determinacions procedimentals de desenvolupament de l’article 72 de la llei, 
així com l’article 75 del mateix Reglament. 
 
Article 216 bis 4 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, Text Refós de la Llei Municipal 
i de Règim Local de Catalunya, i 211 a 213 per aplicació analògica. 
 
Article 20 i 49 i ss del Decret 336/1988, de 17 d’octubre del Reglament del Patrimoni dels 
ens Locals, per analogia. 
 
A tenor de l’exposat, i essent l’òrgan competent per resoldre l’expedient el Ple de la Corporació, 
qui informa és de la opinió que previ dictamen favorable de la Comissió Informativa. 
 
De conformitat amb l’informe emès per la cap del Servei Jurídic de l’Àrea Territorial i Mobilitat de 
data 31 de gener de 2024. 
 
Vista la proposta del president de l'Àrea Territorial i Mobilitat i previ dictamen de la Comissió 
Informativa de l'Àrea Territorial i Mobilitat  celebrada el dia 23 de febrer de 2024, 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 20 membres assistents a la sessió dels 21 
que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Aprovar la mutació demanial a favor d’ADIF, entitat pública empresarial adscrita al 
Ministeri de Transports, Mobilitat i Agenda Urbana, d’una superfície de 16m2 actualment destinada 
a VIAL i identificada i grafiada com a finca núm. Y-08.1252-0508 en el PROJECTE DE 
CONSTRUCCIÓ DE REMODELACIÓ DE L’ESTACIÓ DE MONTCADA BIFURCACIÓ. FASE I, 
(expedient 275ADIF2298). 
 
SEGON. El bé objecte de mutació demanial s’haurà de destinar exclusivament a l’execució del 
projecte de construcció de la Remodelació de l’Estació de Montcada Bifurcació. Fase I, en 



l’expedient 275ADIF2298, ans al contrari es considerarà resolta la mutació i revertirà a 
l’Ajuntament. 
 
TERCER. Facultar l’Alcalde per a la signatura dels acords i documents que siguin necessaris per a 
la formalització del present acord. 
 
QUART. Notificar el present acord a ADIF, entitat pública empresarial adscrita al Ministeri de 
Transports, Mobilitat i Agenda Urbana, com a Administració pública a què s'han d’afectar els béns 
o drets expropiats objecte de la mutació demanial. 
 

3.3. APROVACIO INICIAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA GENERAL 
METROPOLITÀ PER LA REGULACIÓ DELS USOS RECREATIUS, ESPORTIUS I 
D’HABITATGE A PLANTA BAIXA EN EIXOS COMERCIALS A MONTCADA I REIXAC. 

El Sr. Iruela explica la proposta: Pel que fa a aquesta modificació puntual del Pla General 
Metropolità de Montcada i Reixac, com bé sabeu, el ple de l’Ajuntament en la seva sessió del 13 
de març de 2023, va adoptar una mesura de gran abast al suspendre, pel període de temps d’un 
any, l’atorgament de llicències i altres actualitzacions per a diverses activitats recreatives de tot el 
municipi de Montcada i Reixac. Aquesta decisió es va materialitzar a través de l’article 73 del Text 
Refós de la Llei d’Urbanisme de Catalunya i es va publicar oficialment el dia 27 de març de 2023.  
Quins són els objectius que tenim nosaltres amb aquesta modificació puntual? En principi són tres 
eixos. Un que és la regulació d’activitats recreatives musicals, permetre regular l’ús esportiu i la 
restricció de l’ús de l’habitatge en planta baixa. Aquesta és una mesura que per nosaltres és 
fonamental. Aquesta restricció de l’ús de l’habitatge en planta baixa, és en els eixos comercials del 
municipi.  
La regulació d’activitats recreatives musicals és una modificació que el que busca és establir 
pautes de regulació específiques per a les activitats recreatives musicals, a tot el sol urbà de 
Montcada i Reixac. Es pretén mitigar possibles molèsties en àrees residencials en definir 
ocupacions màximes de 1.000m i una distància mínima, entre elles, de 100m lineals.  
La segona que és permetre i regular l’ús esportiu, és una demanda que ja havien fet molts 
ciutadans del municipi i usuaris o treballadors dels diferents polígons industrials, on un dels 
aspectes rellevants és la cobertura i la regulació en certs àmbits de l’ús esportiu, en concret en sòl 
industrial. Fins ara no estaven admesos i tenien força demanda. Es defineixen també ocupacions 
màximes i distàncies mínimes, com les que he anomenat anteriorment. Aquestes ocupacions i 
mides, són les mateixes, són 1000 metres de capacitat màxima i 100 metres lineals entre unes i 
altres. El que per a nosaltres sí que és un gran avanç és la restricció de l’ús d’habitatge en planta 
baixa, en els eixos comercials que tenim a la nostra ciutat. En el nostre municipi tenim cinc eixos 
comercials que són al carrer Jaume I, a la Rambla dels Països Catalans, al carrer Major, a 
l’Avinguda Catalunya i al carrer Reixagó. El que es proposa és limitar l’ús residencial a les plantes 
baixes, de parcel·les amb façana, als eixos comercials del municipi. Aquesta restricció té com a 
objectiu salvaguardar el caràcter comercial dels eixos, promovent l’activitat econòmica en 
aquestes zones. Amb aquesta mesura, el que fem també és preservar el caràcter comercial que 
tenen aquests eixos. Com ho fem? Garantint l’activitat econòmica. La provisió de l’ús residencial 
en aquestes àrees, prioritza i protegeix l’activitat econòmica i assegura la vitalitat dels eixos 
comercials, com a nuclis d’intercanvi comercial i social. Per altra banda, fomentem el comerç local, 
al mantenir les plantes baixes exclusivament destinades a l’activitat comercial, es fomenta el 
creixement i la diversificació del comerç local, creant un entorn propici per a les empreses i 
negocis de proximitat. Això el que crea és una millora en l’estètica urbana. La prohibició de l’ús 
residencial contribueix a la coherència estètica dels eixos comercials. Aquesta mesura evita la 
fragmentació local i promou una imatge uniforme i més atractiva, millorant la percepció global de la 
zona.  També minimitzem les molèsties. Al evitar l’ús residencial d’aquestes àrees d’activitat 
intensa, es redueixen les molèsties potencials, causades per activitats que no són comercials o 
recreatives, millorant la qualitat de vida dels residents. El que fem també amb aquestes mesures 
és estimular el desenvolupament urbà sostenible, amb planificació equilibrada. La prohibició 
respon a una visió equilibrada del desenvolupament urbà, on la coexistència d’activitats 



comercials, recreatives i residencials es planifica de manera estratègica per un creixement 
harmònic. D’alguna manera, el que estem fent és la potenciació de la identitat local, conservant un 
caràcter únic. La preservació de plantes baixes, exclusivament comercials, contribueix a conservar 
la identitat local, mantenint l’encant i la singularitat dels eixos comercials de la nostra ciutat, com a 
espais únics i identificables. Per altra banda, la promoció d’activitats culturals i socials. Al mantenir 
plantes baixes destinades a activitats comercials, s’obre la porta a la realització d’activitats 
culturals i socials que enriqueixen la vida quotidiana, afavorint una dinàmica urbana activa i 
participativa.   
En resum, la prohibició de l’ús residencial en plantes baixes presenta una sèrie d’avantatges que 
transcendeixen la simple regulació urbanística. Aquesta mesura es presenta com una estratègia 
integral pel desenvolupament sostenible, potenciant la identitat local, millorant l’atractiu comercial i 
creant un entorn urbà més habitable, sostenible i dinàmic. També té altres punts, com la regulació 
de les activitats recreatives, que són les que he anomenat anteriorment, i les d’activitat esportives, 
que són també, com he dit abans, punts que reforcen molt la demanda dels usuaris del municipi. 
Per tant, el que us demano és el vot favorable.  
 
El Sr. Zambrana intervé: Tractant-se de la Modificació puntual del Pla Metropolità, que és el que 
en definitiva regeix i és el que ens marca les directrius urbanístiques de Montcada i Reixac, com 
bé ha comentat el senyor Iruela, ens agradaria puntualitzar i marcar sobre la taula el fet que 
seguirem en la bona línia de consolidar els eixos comercials de la ciutat i per altra banda, també 
és la harmonització de certes activitats econòmiques, que puguin pertorbar el bon condicionament 
dels veïns i les veïnes. Per tant, votarem a favor. Gràcies.  
 
El Sr. Sánchez expressa: Nosaltres votarem a favor també. Deixeu-me explicar, breument, el meu 
sentit del vot. És una mica el que comentava el regidor. En el seu moment ja vam fer una 
modificació de planejament per regular les cases d’apostes, amb una regulació que les feia 
pràcticament impossibles i evitar aquest problema, que estava assolant municipis del voltant, en 
aquell moment. Vam fer aquesta suspensió de llicències d’un any, per poder fer aquesta 
modificació de planejament i portar-la a aprovació, pel que fa a les activitats recreatives.  
En tot cas, nosaltres estem d’acord amb el sentit que se li dona. És veritat que estem en un 
moment en que hi ha una necessitat d’habitatge enorme i aquí pot haver-hi també una competició 
per l’espai per habitatge o per establiments comercials i nosaltres creiem que s’ha de densificar 
l’habitatge, però també en determinats eixos comercials s’han de protegir els baixos, perquè hi 
hagi comerç. Aquesta és una discussió que havíem tingut molts cops amb la regidora d’Habitatge, 
en el seu moment, de que hem de contribuir a que hi hagi una major oferta d’habitatge, però 
personalment i com  a grup, també creiem que els eixos comercials han d’estar protegits i s’ha de 
trobar aquest equilibri i aquesta mixtura d’usos i per això li donarem suport.  
Pel que fa als usos esportius en polígons industrials, nosaltres sempre estem amb el mateix, 
creiem que s’ha de defensar el sòl industrial i que les empreses i la industria i els inversors que 
vulguin crear llocs de treball, han de tenir sòl industrial per fer-ho, però també hem de tenir una 
transició amable entre la zona residencial, entre els barris i els polígons industrials, que en moltes 
èpoques han estat unes divisions molt marcades. Penso per exemple el lloc on ara han posat  el 
Lidl, que hi ha un ús comercial i una transició més amable entre la zona residencial i la zona 
industrial i tenir unes zones industrials amb més qualitat d’espai públic i cap això hem d’anar. Per 
tant, tot el que sigui mixtura d’usos, evitar aquesta segregació marcada i tenir un municipi més 
compacte i que no sigui una ciutat dormitori, que hi hagi comerç, trobarà el nostre suport.  
 
La Sra. Campos intervé: Nosaltres també donarem suport i votarem a favor. És que, a més a més, 
recordo que fa com un parell d’anys, a més a més del perill de les zones recreatives i de les sales 
d’aposta, també van venir a l’Ajuntament grups de veïns de diferents parts i diferents punts de la 
ciutat, a reunir-se amb nosaltres per transmetre les seves queixes pels sorolls que provocaven 
certs negocis musicals, que hi ha en algun polígon industrial. Per tant, el que es va fer és aquesta 
suspensió de llicències i quan es fa la suspensió, es té un any, per poder actuar i s’actua amb una 
modificació del planejament, per poder regular tots aquests usos recreatius i d’oci. És el que es fa 
bàsicament, en aquesta modificació de planejament. En aquells carrers dels polígons industrials 



que fan façana amb zones residencials, és a dir  amb vivendes, es regula i es prohibeix que es 
puguin implementar aquest tipus de negocis. A més a més, s’aprofita per regular en els eixos 
comercials que els locals no es puguin reconvertir amb vivendes de planta baixa, i així s’incentiva i 
es dinamitza el comerç en aquests eixos. Per tant, res a dir, creiem que és una modificació del tot 
necessària,  estem contentes de que s’hagi pogut tirar endavant i fet en aquest límit, en aquesta 
suspensió de llicències d’un any.  
El que sí que permeteu-me que us digui que espero que no haguem de fer una segona suspensió 
de llicències o una segona modificació de planejament, per protegir els polígons industrials i per 
no despullar-los de la seva activitat econòmica, que és el que hauria de ser el seu veritable 
objectiu dels polígons d’activitats econòmiques al nostre municipi. Ho dic perquè el Sr. Alcalde, en 
una entrevista a la televisió de Sabadell, quan el periodista li va preguntar quines polítiques de 
joventut tenia com a equip de govern, com  a nou alcalde, va dir que era un problema, perquè no 
hi havia oci juvenil en el municipi i que per tant, volia canviar les regles del joc i intentar donar 
llicències no tan vinculades al barri. Imagino que el no tan vinculades al barri és el que estem fent 
avui, amb aquesta modificació de planejament, que és aquells carrers del polígon que fan façana 
amb zona residencial els protegim, però és que aleshores la nostra pregunta és: Això vol dir que 
en aquelles parts dels polígons industrials que no quedin protegides sí que es podrà establir oci 
nocturn, perquè els joves no tenen oci nocturn per anar i convertir els polígons en una Zona 
Hermètica, amb els problemes que això suposa?   La veritat és que és una mica incongruent el 
que es porta avui aquí, amb les declaracions a la televisió de Sabadell del Sr. Alcalde. Però 
votarem a favor.  
 
El Sr. Iruela respon: En primer lloc agrair el sentit del vot, però dir senyora Campos, que com 
vostè també sap, aquesta modificació porta cinc eixos industrials. Evidentment, que el que fem 
són cinc eixos perimetrals amb les zones residencials. Per tant, pel benestar de la ciutadania, el 
que es fa és protegir aquestes zones. Evidentment, també està regulat la instal·lació amb unes 
dimensions de 1.000 metres quadrats, i una distància entre locals de 100 metres lineals. Per tant, 
això queda força regulat. No és que això es converteixi en una Zona Hermètica, perquè la Zona 
Hermètica era un conjunt, un conglomerat de naus, que estaven una al costat de l’altre,  amb una 
activitat concreta. Per tant, això aquí està regulat d’una altra manera.  
 
El Sr. Alcalde expressa: Com ha dit l’Alcaldessa, per res del món volem que hi hagi una Zona 
Hermètica, però és veritat que hi ha una demanda i vostè ho sap millor que jo, falta oci a 
Montcada. S’ha de regular, s’han de buscar llocs i conviure i fer una regulació, que jo crec que 
tindrà la demanda de gent jove. La moció que es va aprovar es va presentar pel Partit Socialista 
en aquella època, fa dos anys, amb el tema dels permisos per regular el que era el joc.  
 
La Sra. Campos indica:  Simplement, que s’ha confós, m’ha dit Alcaldessa i m’ha fet il·lusió de 
nou. He tingut com un retorn al passat. Agraeixo les explicacions. Lo de la Zona Hermètica era per 
posar un exemple que fos molt reconeixible per a tothom, però que la entrevista està, les seves 
paraules estan i estan en obert.  
 
I. Antecedents 
 
El Ple de la Corporació en sessió de data 13 de març de 2023 va acordar suspendre, pel termini 
d’un any, l’atorgament de llicències i altres autoritzacions establerta a l’article 73 del Text Refós de 
la Llei d’urbanisme de Catalunya que prevegin desenvolupar les següents activitats recreatives: 
discoteques, bars musicals, espectacles musicals, sales de ball, sales de festes amb espectacle i 
sales de concert a tot el municipi de Montcada i Reixac. Aquest acord es va publicar en el Butlletí 
Oficial de la Província de Barcelona de data 27 de març de 2023. 
 
II. Objecte de la Modificació puntual del PGM 
 
La Modificació puntual del Pla General Metropolità per la regulació dels usos recreatius, esportius i 
d’habitatge a planta baixa en eixos comercials té els següents objectius: 



 
1) Regular les activitats recreatives musicals en tot el sòl urbà de Montcada i Reixac.  
 
2) Permetre i regular l’ús esportiu en alguns àmbits concrets del sòl industrial del municipi 
perimetrals al sòl residencial on fins ara no s’admetien. 
 
3) Restringir l’ús d’habitatge en planta baixa en les parcel·les amb façana als eixos comercials del 
municipi. 
 
La nova regulació dels usos abans esmentats té per objectiu millorar la convivència entre diferents 
activitats recreatives i la seva compatibilitat amb la resta d’usos del municipi, i alhora també 
permetre la potenciació de la pràctica esportiva en diferents modalitats i assegurar, per últim, el 
caràcter comercial dels diferents eixos comercials del sòl urbà de Montcada i Reixac. 
 
III. Iniciativa 
 
La Modificació puntual del Pla general metropolità és promoguda per l’Ajuntament de Montcada i 
Reixac. 
 
IV. Àmbit 
 
L’àmbit de la Modificació puntual del Pla general metropolità inclou tots els àmbits classificats com 
a sòl urbà del municipi on s’admeten els usos recreatiu, industrial, esportiu i habitatge en els eixos 
comercials. 
 
V. Planejament vigent 
 
El planejament vigent a l'àmbit està format pel Pla general Metropolità de Barcelona aprovat 
definitivament en data 14 de juliol de 1976. La regulació dels usos recreatiu, esportiu, industrial i 
d’habitatge està continguda en els articles 276, 280, 283, 284, 303, 306 i 311 de les Normes 
urbanístiques del PGM. 
 
VI. Proposta d’ordenació 
 
La Modificació puntual del Pla general metropolità té com a primer objectiu concretar la regulació 
d’algunes tipologies d’activitats recreatives, incloses en l’annex I apartat III punt 2 del Decret 
112/2010, de 31 d’agost, d’aprovació del Reglament d’espectacles públics i activitats recreatives, 
en tot el terme municipal de Montcada i Reixac. 
 
El criteri de la regulació és no permetre les activitats recreatives musicals més molestes en el sòl 
residencial i regular la implantació d’aquestes i d’altres activitats musicals que es  
seguiran permetent amb compatibilitat amb l’habitatge, establint una ocupació màxima i unes 
distàncies mínimes entre elles. 
 
La proposta també permet la implantació de noves activitats esportives a determinades zones 
industrials establint unes ocupacions màximes i unes distàncies mínimes entre elles. 
 
Per últim, es proposa prohibir els usos d’habitatge a les plantes baixes en els carrers definits com 
a eixos comercials al Pla Especial urbanístic d’usos comercials, aprovat en data 22/07/2010, així 
com als nous àmbits establerts a la Modificació puntual del Pla Especial urbanístic d’usos, 
aprovada en data 27/01/2016, coincidents amb els definits a la última Modificació puntual del Pla 
especial d’usos, aprovada en data 13/12/2021. 
 
Per tal d’assolir els objectius abans exposats es modifica la redacció del articles 276, 280, 283, 
284, 303, 306 i 311 de les Normes urbanístiques del PGM. 



 
VII. Fonaments de dret 
 
La memòria de la Modificació puntual del Pla general d’ordenació conté la justificació de les 
propostes en compliment del que disposa article 97.1 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d'agost, 
pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’Urbanisme, que estableix que les propostes de 
modificació d’una figura de planejament urbanístic han de raonar i justificar la necessitat de la 
iniciativa i l’oportunitat i la conveniència amb relació als interessos públics i privats concurrents. 
 
La documentació i el contingut de la modificació puntual s’ha ajustat a les previsions dels articles 
59, 97, 98, 99 i 100 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d'agost, pel qual s'aprova el Text refós de la 
Llei d'Urbanisme i 118.4 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la 
Llei d'Urbanisme. 
 
La modificació puntual del Pla general es tramita d’acord amb els articles 85, 96, del Decret 
legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d'Urbanisme i consta dels 
tràmits següents: 
 
- Aprovació inicial: La competència per a l’aprovació inicial del projectes de planejament general 
correspon al Ple de la Corporació, d’acord amb el que disposen els articles 52.1.c) del Decret 
Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim 
Local de Catalunya i art. 22.2.c) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril Reguladora de les Bases de Règim 
Local. 
 
- Informació pública per termini d’un mes, informe als organismes afectats per raó de llurs 
competències sectorials i audiència als ajuntaments de l’àmbit territorial dels quals confina el 
municipi de Montcada i Reixac. 
 
Els edictes s’han de publicar al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona, a un dels diaris de 
premsa periòdica de més divulgació a l’àmbit municipal i a l’e-Tauler, d’acord amb el que disposen 
els articles 8.5.c) i 119.2.c) del TRLU i l’article 23 del RLU. 
 
- Aprovació provisional, que correspon al Ple de la Corporació. 
 
- Aprovació definitiva, que correspon a la Comissió Territorial d’Urbanisme de l’Arc Metropolità de 
Barcelona, d’acord amb l’article 80 del TRLU. 
 
IX. Suspensió de llicències 
 
D’acord amb l’article 73 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós 
de la Llei d’Urbanisme, l'aprovació inicial dels instruments de planejament urbanístic obliga 
l'administració competent a acordar la suspensió de la tramitació de plans urbanístics derivats 
concrets i de projectes de gestió urbanística i d'urbanització i l'atorgament de llicències de 
parcel·lació de terrenys, d'edificació, reforma, rehabilitació o enderrocament de construccions, 
d'instal·lació o ampliació d'activitats o usos concrets i d'altres autoritzacions municipals connexes 
establertes per la legislació sectorial, en els àmbits en què les noves determinacions comportin 
una modificació del règim urbanístic. 
 
Els acords de suspensió de tramitacions i de llicències s'han de publicar en el butlletí oficial 
corresponent, i s'han de referir, en qualsevol cas, a àmbits identificats gràficament.  
 
En la informació pública de l'instrument de planejament urbanístic a què es refereixen les 
suspensions acordades, s'ha de donar compliment al que estableix l'article 8.5.a del Text refós de 
la Llei d’Urbanisme. 
 



L’acord de suspensió de les llicències s’ha de publicar en el butlletí oficial corresponent i té una 
duració màxima d’un any o de dos en cas d’acumulació amb l’acord de suspensió potestativa de 
llicències. 
 
En el present cas, en data 27 de març de 2023 es va publicar en el Butlletí Oficial de la Província 
de Barcelona l’acord del Ple de la Corporació en sessió de data 13 de març de 2023 que va 
suspendre, pel termini d’un any, l’atorgament de llicències i altres autoritzacions establerta a 
l’article 73 del Text Refós de la Llei d’urbanisme de Catalunya que prevegin desenvolupar les 
següents activitats recreatives: discoteques, bars musicals, espectacles musicals, sales de ball, 
sales de festes amb espectacle i sales de concert a tot el municipi de Montcada i Reixac. 
 
D’acord amb els preceptes abans esmentats la suspensió de l’atorgament de llicències i altres 
autoritzacions derivades de l’aprovació inicial de la modificació puntual del Pla general metropolità 
tindrà una vigència d’un any més el termini que falti per a completar la vigència de l’acord de 
suspensió potestativa que finalitza el dia 27 de març de 2024 pel que fa a per al desenvolupament 
dels usos recreatius i de dos anys pel que fa a l’ús d’habitatge en planta baixa objecte d’aquesta 
modificació de planejament. 
 
 
De conformitat amb l’informe emès pel cap de Servei d’Urbanisme, Planejament, Llicències i 
Disciplina, i l’informe de la cap del Servei Jurídic de l’Àrea Territorial de data 15 de febrer de 2024. 
 
Vista la proposta del president de l'Àrea Territorial i Mobilitat i previ dictamen de la Comissió 
Informativa de l'Àrea Territorial i Mobilitat  celebrada el dia 23 de febrer de 2024, 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 20 membres assistents a la sessió dels 21 
que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Aprovar inicialment la modificació puntual del Pla general metropolità per la regulació 
dels usos recreatius, esportius i d’habitatge a planta baixa en eixos comercials a Montcada i 
Reixac. 
 
SEGON. Suspendre l'atorgament de llicències d’obres i instal·lació o ampliació d'activitats i d'altres 
autoritzacions municipals connexes per al desenvolupament dels usos recreatius inclosos dins 
l’àmbit d’aquesta modificació puntual durant el termini d’un any, que començarà a comptar des del 
dia següent al de la publicació d’aquests acords i de l’àmbit identificat gràficament en el Butlletí 
oficial de la Província de Barcelona més els dies que restin fins a l’acabament de la vigència de 
l’acord de suspensió potestativa de llicències i altres autoritzacions acordat en data 13 de març de 
2023. 
 
TERCER. Suspendre l'atorgament de llicències d’obres i instal·lació o ampliació d'activitats i 
d'altres autoritzacions municipals connexes per al desenvolupament dels usos esportius i 
d’habitatge a planta baixa inclosos dins l’àmbit d’aquesta modificació puntual durant el termini de 
dos anys, que començarà a comptar des del dia següent al de la publicació d’aquests acords i de 
l’àmbit identificat gràficament en el Butlletí oficial de la Província de Barcelona. 
 
QUART. Exposar l’expedient a un termini d’informació pública pel termini d’un mes mitjançant la 
publicació d’edictes al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona, a un dels diaris de premsa 
periòdica de més divulgació a l’àmbit municipal i a l’e-Tauler de l’Ajuntament, d’acord amb el que 
disposen els articles 8.5.c) i 119.2.c) del TRLU i l’article 23 del RLU. 
 
CINQUÈ. Concedir audiència als ajuntaments de l’àmbit territorial dels quals confina el municipi de 
Montcada i Reixac i sol·licitar informe als organismes afectats per raó de llurs competències 
sectorials (Agència Catalana de l’Aigua, Consell Català de l’Esport i Direcció General del Joc i 
d’Espectacles del Departament d’Interior la Generalitat de Catalunya). 



 
SISÈ. Comunicar aquests acords al Servei de Desenvolupament econòmic, promoció economia i 
industria i al de Serveis Municipals i Espai públic de l’Ajuntament. 
 
4. ASSUMPTES DE L'ÀREA SERVEIS 
 
4.1. APROVACIÓ DEL PLA D’EMERGÈNCIA EN SITUACIÓ DE SEQUERA DE MONTCADA I 
REIXAC 2024. 
 
La Sra. Moreno explica la proposta: La legislació europea estatal i catalana defineixen marcs 
legislatius orientats a la protecció de les aigües i per contribuir a pal·liar els efectes de la sequera 
de manera que el seu entorn ajudi a garantir el subministrament suficient d’aigua en bon estat. 
D’aquest marc, el territori de les conques internes de Catalunya, se’n deriva el Pla Especial 
d’Actuació en Situació per alerta eventual de Sequera(PES) Tal com figura el PES, els municipis 
amb una població empadronada, igual o superior a 20.000 habitants, han de valorar un pla 
d’emergència en situacions de sequera i presentar-lo a l’Agència Catalana de l’Aigua, l’ACA. En 
data 23 de març de 2023, l’ACA fa constar un informe favorable. Des de l’Ajuntament, s’ha creat la 
Taula i el Comitè d’Emergència per a la sequera, que vetllen per fer el seguiment de la situació i el 
compliment de les mesures contemplades al pla. Així com s’han realitzat reunions informatives en 
l’àmbit escolar, esportiu i a la ciutadania.  
 
El Sr. Zambrana intervé:  Del que es tracta és de donar compliment a la Llei 10/2005 de 5 de juliol, 
i complir també amb el Pla Hidrològic Nacional, complint amb els estàndards de municipis per 
sobre dels 20.000 habitants, pel que es requereix tenir aquest pla específic de sequera. En aquest 
cas, tendint a la cronologia, ja al desembre de 2022, es va fer la primera reacció i es va passar a 
l’aprovació per part de l’ACA al març de 2023. En definitiva, responem en primer lloc a la 
normativa Europea, estatal i per tant, també de la Generalitat de Catalunya i en el mateix pla, el 
que es tracta és d’avaluar diferents situacions en una situació com és la sequera. En aquest 
moment, es tracta de donar-li forma a les situacions que s’adopten en aquest cas. Per tant, 
donarem aprovació al punt, també.  
 
El Sr. Garrido expressa:  El nostre vot serà favorable, com no podia ser d’una altra manera. 
Malauradament, estem en una situació bastant crítica pel que fa a la sequera, fins a tal punt que 
com la situació continuï igual arribarem a l’estiu i potser haurem de regular les aixetes i hi haurà 
moments en que no sortirà aigua i altres que sí.  També és cert que ara tothom s’està posant al 
dia amb el tema de l’aigua, perquè ens hem donat compte que l’aigua no és un bé infinit, sinó que 
és finit. Per tant, tothom ha de ser conscient d’aquesta situació. S’estan fent molts passos, a nivell 
municipal, però també des de l’àmbit de la Generalitat. Només cal veure quin és el percentatge de 
consum d’aigua. Fins fa gairebé un any i mig, la majoria del consum era d’aigua potable, que jo 
crec que d’això, la gent no n’és conscient. És a dir, netejàvem carrers, regàvem camps, etc... 
S’utilitzava l’aigua potable, és a dir, l’aigua que podem beure, per a tot. Ara s’ha vist que això era 
una bogeria, permeteu-me l’expressió, i que hi ha alternatives, com pot ser l’aigua regenerada, 
que ha vingut per quedar-se. Sí que és veritat que té un cost més elevat, perquè al final és aigua 
que s’utilitza, però que al final s’ha de regenerar i ha de tenir un tractament específic, o l’aigua 
dessalinitzada, que també s’estan posant molt al dia amb el dessalinitzar l’aigua del mar, per a fer-
la consumible. Només cal veure els consums, fins fa un any i mig era un 80% d’aigua potable i ara 
no arriba al 50% i la resta és o aigua regenerada o aigua dessalinitzada del mar. Per tant, jo crec 
que s’està avançant molt en aquest àmbit. L’aigua regenerada ha vingut per quedar-se i tothom 
n’ha de ser conscient. Malauradament, ara estem en temps de sequera i no sabem quan 
s’acabarà, però també és cert que en vindran més. Cada cop anem a pitjor i cada cop veiem com 
el canvi climàtic té una afectació en el nostre dia a dia, i com no podia ser d’una altra manera, 
l’aigua és un bé vital per a nosaltres, que s’ha de cuidar i que tots hem de ser conscients 
d’aquesta situació. L’Agència Catalana de l’Aigua, també ha donat la casualitat que ara mateix 
treballo en un lloc on es tracta el tema de l’aigua i  és cert que l’Agència Catalana de l‘Aigua està 
posant molt recursos. Un exemple és el desviament de la canonada que hi ha aquí a Montcada, 



que tenia una fuita que perdia milions de litres al dia, que estava previst fer l’actuació, si no 
m’equivoco, d’aquí a dos anys, i l’han avançat a aquest setembre. De fet, en els pressupostos que 
s’han aprovat de la Generalitat, del qual es destinen milions d’euros als municipis, pel suport de la 
sequera, i així també des de la Generalitat donar suport i està inclòs en les inversions per arreglar 
aquesta canonada, que són milions d’euros també. Per tant, jo crec que ens estem posant al dia 
amb el tractament de l’aigua, que ha de ser curós, però no només per part de les administracions, 
sinó que jo crec que tots hem de ser conscients de l’ús que fem de l’aigua, tant a nivell domèstic, 
com fora de casa. Per tant, com bé he dit al principi, l’aigua és un bé finit, no infinit i l’hem de 
cuidar. Depenem de la pluja, òbviament, però hem de cuidar al màxim l’aigua per tal de tenir-la tot 
l’any i sempre que es pugui.  
 
El Sr. De la Torre, regidor del grup municipal ECMIR-C, exposa: Arribar al punt d’haver d’aprovar 
un pla d’emergència, significa que alguna cosa s’ha fet malament i en aquest cas no és 
l’Ajuntament. L’Ajuntament, fa anys que afortunadament aplica polítiques d’aprofitament de l’aigua, 
amb la instal·lació d’elements en els diferents equipaments municipals. El pla de reutilització de 
l’espai públic, reg de degoteig i per a la neteja dels carrers que es fa amb aigua freàtica i que me’n 
alegro molt i em consta, perquè en la presentació que es va fer ahir, en l’esbós de la remodelació 
del Parc de Salvador Allende, es tenen en compte aquests elements i se li dona continuïtat al fet 
de plantar elements autòctons de vegetació autòctona, que redueix el subministra i l’ús d’aigua i 
que crec que és un encert i em felicito, i ens felicitem i crec que és el camí a seguir. Tot i així, qui 
té la responsabilitat, que és la Generalitat de Catalunya, crec i disculpi’m Sr. Garrido, però si 
arribem a aquest punt és perquè la insuficiència d’inversions ha estat clara i sorprenent. Al final, 
hem de recórrer de manera precipitada a portar aigua de Sagunto en camions, amb el cost que 
això comporta. A més a més, improvisar un transvasament d’aigua de l’Ebre, per poder subsistir 
fins a l’estiu. Això és significatiu i vol dir que no s’han fet, tot i que s’han pogut fer coses, queda 
molt per fer i la situació és delicada. Haver d’aprovar aquest pla d’emergència, que té unes 
situacions i unes solucions pal·liatives, ve donada perquè la situació que s’ha treballat en aquests 
últims vuit o deu anys no ha estat l’adequada.  
Jo volia fer referència, no sé si la Sra. Moreno ho ha passat per alt, o no ho ha explicat, però per a 
nosaltres, hi ha dues actuacions que es contemplen en el Pla d’Emergència per Sequera, que són 
importants, que estarem vigilants i que ens semblen interessants de mencionar. D’una d’elles ens 
hem hagut d’assabentar a través de la premsa, que és que es construirà o es realitzarà una planta 
potabilitzadora d’aigua regenerada, que estic d’acord amb el que diu el Sr. Garrido. És el camí a 
seguir, encara que sigui més costós. Entrarà en funcionament en el 2025 i s’implantarà en el 
terme municipal de Montcada. Estant d’acord amb que hem de ser solidaris i que hem de treballar 
sobre aquestes matèries, de millorar i aprofitar els recursos hídrics que té el municipi, com és el 
Besòs, com és el Ripoll. El que sí que ens preocupa, i que estem en alerta, és l’impacta que tindrà 
una nova infraestructura en el terme municipal de Montcada. Una altra actuació que es recull 
també en el pla, que és la número cinc, és la que es pretén habilitar, per a la seva explotació. 
També estarem alerta i esperem que es faci un seguiment exhaustiu, perquè no és el mateix on es 
realitzi la captació de l’aigua i evidentment, aquest resultat en l’efecte de com es dugui a terme 
l’actuació té un efecte en el patrimoni, en temes mediambientals i també, i molt important, una 
repercussió social contundent. Tot i això, el nostre vot serà a favor.  
 
La legislació europea, estatal i catalana defineixen marcs legislatius orientats a la protecció de les 
aigües i per contribuir a pal·liar els efectes de la sequera de manera que, al seu torn, ajudi a 
garantir un subministrament suficient d'aigua en bon estat. 
 
D’aquest marc, al territori de les Conques Internes de Catalunya se’n deriva el “Pla especial 
d’actuació en situacions d’alerta i eventual sequera” (PES), el qual va ser aprovat per la 
Generalitat de Catalunya per Acord GOV/1/2020, de 8 de gener. 
 
Tal com figura al PES, i d’acord a l’article 27.3 de la Llei 10/2001, de 5 de juliol, del Pla Hidrològic 
Nacional (LPHN), els municipis amb una població empadronada igual o superior a 20.000 



habitants han d’elaborar un Pla d’emergència en situacions de sequera, (PE o Pla d’Emergència) i 
presentar-lo a l’Agència Catalana de l’Aigua (ACA). 
 
Aquesta obligació afecta també als consells comarcals, mancomunitats, consorcis o altres ens 
locals de caràcter supramunicipals quan la població conjunta abastida superi també els 20.000 
habitants empadronats. 
 
L’ACA, en compliment del previst a l’article 22 del Reglament de la planificació hidrològica, aprovat 
per Decret 380/2006, de 10 d’octubre, ha d’informar sobre la suficiència de les mesures d’estalvi 
en la gestió dels serveis d’abastament contingudes als PE a fi de donar compliment al règim de 
dotacions contingut al PES. 
 
En compliment del marc normatiu exposat, l’Ajuntament de Montcada i Reixac ha instat 
l’elaboració del seu Pla d’Emergències, per la qual cosa en data 16/01/2023 i amb registre de 
sortida número TAOSAL/202300198, va remetre l’esborrany d’aquest document a l’ACA per tal de 
sotmetre’l a informe previ vinculant. 
 
En data 23/03/2023 consta informe favorable de l’ACA, comunicat mitjançant anotació a l’espai 
privat municipal que l’agencia té en el seu web del portal de la sequera, https://sequera.gencat.cat. 
 
Vist l’informe emès pel Tècnic d’Espai Públic, de data 14 de febrer de 2024, i d’acord amb tot 
l’exposat 
 
Vista la proposta del president de l'Àrea de Serveis i previ dictamen de la Comissió Informativa de 
l'Àrea de Serveis  celebrada el dia 23 de febrer de 2024, 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 20 membres assistents a la sessió dels 21 
que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER.  Aprovar el Pla d’emergència en situacions de sequera del municipi de Montcada i 
Reixac, en els termes del document que figura a l’expedient. 
 
SEGON. Publicar el Pla d’emergència en situacions de sequera del municipi de Montcada i Reixac 
a  la seu electrònica de l’Ajuntament, página web www.montcada.cat. 
 
TERCER. Comunicar a l’ACA el present acord d’’aprovació del Pla ’emergència en situacions de 
sequera del municipi de Montcada i Reixac 
 
5. ASSUMPTES DE L'ÀREA SOCIAL 
 
5.1. APROVACIÓ DE LES BASES REGULADORES DE LA CONVOCATÒRIA D’AJUTS 
ESCOLARS A FAMÍLIES EN SITUACIÓ ECONÒMICA DESFAVORIDA, CURS ACADÈMIC 
2024-2025. 
 
El Sr. Ruiz, president de l’Àrea Social, explica la proposta:  Com bé ha dit vostè, avui portem a ple 
aprovar les bases reguladores i la convocatòria d’ajuts escolars a famílies en situació econòmica 
desfavorida, pel curs acadèmic 2024-2025. L’Ajuntament de Montcada i Reixac té la voluntat 
d’atorgar ajuts individuals, parentals, per a en aquest cas, material escolar i sortides, per a infants 
del municipi, que es trobin en situacions econòmiques desfavorides. En aquest cas, la quantitat 
total destinada per a aquesta finalitat és de 83.000 euros.  
Si em permeten fer esment a  l’admissió de sol·licituds, d’ aquesta convocatòria, val a dir que  el 
termini ordinari serà del 22 d’abril al 31 de maig de 2024. Fent una apreciació, el dia 22, 23, 24, 25 
i 26 d’abril seran rebudes les sol·licituds de l’Escola Elvira Cuiàs, Font Freda i l’ Institut Escola Mas 
Rampinyo. El 23, 30 d’abril i 2 i 3 de maig, serà el torn de l’Escola El Turó, L’Institut la Ribera i 
l’Escola Reixac. Els dies 6,7,8,9 i 10 de maig serà el torn de l’Institut Escola El Viver. Els dies 13, 

https://sequera.gencat.cat/


14, 15, 16 i 17  de maig, l’Escola Mitjà Costa, Ginesta, Col·legi la Salle, CEDAC IES La Ferreria, 
IES Montserrat Miró, Escola Mestre Morera, Escola Ciutat Comtal, Escola Les Fontetes i la resta 
d’escoles de fora del municipi. Del 21 al 31 de maig, es portarà a terme la gestió d’incidències i 
l’aportació de documentació.  
Pel que fa a les sol·licituds i documentació, fer esment a que les sol·licituds es formularan 
mitjançant el model de sol·licitud que estarà a disposició de les persones interessades, a la pàgina 
web de l’Ajuntament i de forma excepcional, per a aquelles persones que no disposin d’accés a 
Internet, hi haurà formularis impresos, a disposició de qui vulgui sol·licitar aquestes beques, a 
l’OAC i a Serveis Socials, al Kursaal i a la Casa de la Vila.  
Pel que fa a l’aportació per infant, voldria fer esment a que aquesta aportació per infant estarà 
condicionada al total de cursos que s’acullin a les referides motxilles escolars. Les motxilles 
escolars són l’aportació directa, l’ajuda directa, que en aquest cas la Generalitat ha d’establir. En 
aquest moment, a l’espera de que la Generalitat estableixi aquestes motxilles escolars, entrem en 
dos supòsits: El primer supòsit és que es mantenen els cursos escolars vigents en aquest 
moment, que són I3, I4, 1r d’ESO i 2n d’ESO. Aleshores, si aquest supòsit es fa realitat, educació 
infantil passaria a 70 euros per alumne, educació primària passaria a 80 euros per alumne, i 
educació secundària 115 per alumne.  
Això suposaria un increment de 10 euros per alumne. El següent supòsit que té a veure amb la 
Generalitat, en el segon supòsit s’afegeixen també I5 i 3r d’ESO als mencionats en el primer 
supòsit, passaríem a que a Educació Primària cada alumne tindria un total de 100 euros i en 
Educació Secundaria tindrien un total de 150 euros. En el cas d’Educació Primària, en aquest 
segon supòsit, seria un increment d’uns 30 euros i Educació Secundària seria un increment d’uns 
45 euros per alumne.  
 
La Sra. Rodríguez, portaveu suplent del grup municipal ERC-AM, intervé: Nosaltres votarem a 
favor també, perquè entenem que són uns ajuts totalment necessaris per donar suport a les 
famílies més vulnerables. Estem d’acord amb la millora dels criteris de valoració, en les mateixes i 
cal reconèixer l’esforç de la Generalitat de Catalunya en augmentar el pressupost en aquest tipus 
d’ajuts socials, a través de les motxilles escolars que comentava el senyor Ruiz. No obstant, 
tornem a manifestar, igual que vam fer en la votació del ple de pressupostos, al desembre, que 
estem en contra de la retallada pressupostària que s’ha fet en aquesta partida, tenint en compte el 
llindar de famílies vulnerables i de pobresa infantil, que tenim al nostre municipi, molt per sobre 
d’altres municipis de la comarca. No obstant això, el nostre vot serà favorable.  
 
La Sra. Sempere, portaveu suplent del grup municipal ECPMIR-C, expressa: Jo els voldria dir als 
senyors del govern que acabem de perdre una gran oportunitat de reparar aquest error que vareu 
cometre ja fa tres mesos, al retallar aquesta partida 110.000 euros en beques d’escolarització, 
perquè enlloc de fer un augment real i donar més ajuts, o pujar realment els llindars de les ajudes 
que es donen als alumnes que tenen la vulnerabilitat, i que com sabem, som la segona població 
del Vallès Occidental amb més pobresa infantil, el que fan aquí és un vull i no puc. Volen fer 
alguna cosa per millorar la imatge d’aquesta retallada que van fer en el passat, però no poden 
perquè com ja han retallat aquests 110.000 euros, que casualment és el que costa el sou del seu 
nou gerent, per tant, sembla ser que han fet un canvi de la partida de beques per a un gerent. Fan 
aquest nyap de lligar-ho a que la Generalitat pugui donar les ajudes de la motxilla escolar, que per 
cert, són entre 400 i 600 euros per alumne, i que pot ser que la donin o pot ser que no la donin. 
Per tant, mentre que la proposta d’augment que vostès proposen és d’uns 30 euros per alumne. 
Per tant, la diferència és considerable entre el que fa la Generalitat i el que fa l’Ajuntament  i la 
voluntat deixa molt que desitjar, perquè vostès ho lliguen a que la Generalitat acabi oferint 
aquestes ajudes, que no sabem si seran o no seran.  
Per tant, és un nyap, perquè si vostès volien donar ajudes, ho haurien d’haver contemplat en els 
pressupostos de fa tres mesos, no haver fet aquesta retallada de 110.000 euros.  
Fa tres mesos no la van aprovar  i ara estan fent aquest teatre de dir que en cas que la Generalitat 
doni aquestes ajudes, vostès augmentaran uns 30 euros, que són els diners que s’estalvien. Per 
tant, nosaltres ens abstindrem. Tornem a repetir, no estem d’acord amb aquesta retallada que s’ha 



fet dels 110.000 euros i aquesta proposta és poc seriosa i molt insuficient per la situació de 
pobresa i vulnerabilitat greu que pateix la nostra població infantil al municipi.  
 
En relació amb l’expedient 1/2024/SBA, promogut per Serveis Socials en sol·licitud de l’aprovació 
de les bases de la convocatòria d’ajuts escolars per al curs 2024-2025; 
 
L’Ajuntament de Montcada i Reixac té la voluntat d’atorgar ajuts individuals peremptoris per a 
material escolar i sortides per a infants del municipi que es trobin en situacions econòmiques 
desfavorides;  
 
La quantitat total destinada a aquesta finalitat és de 83.000 €; 
 
La despesa anirà a càrrec de la partida pressupostària de l’exercici 2024 per a aquesta finalitat: 
número de la partida 501/23115/48000 denominada Atenció a la infància i adolescència: Beques 
d’estudis i recerca;  
 
Vist l’informe tècnic emès i que consta a l’expedient. 
 
Vista la proposta del president de l'Àrea Social i previ dictamen de la Comissió Informativa de 
l'Àrea Social  celebrada el dia 23 de febrer de 2024, 
 
El Ple acorda, amb l’abstenció dels membres del grup municipal ECPMIR-C (5), i amb 15 vots a 
favor dels membres dels grups municipals   PSC-CP (7), i  ERC-AM (3), PP (2),  VIVIMIR (2) i 
VOX (1), el següent: 
 
PRIMER. Aprovar les bases reguladores i la convocatòria d’ajuts escolars a famílies en situació 
econòmica desfavorida, per al curs acadèmic 2024-2025. 
 
SEGON. Sotmetre les dites bases a informació pública pel termini de 30 dies, mitjançant anuncis 
del BOP i a l’e-tauler de la seu electrònica de l’Ajuntament, per a què qualsevol persona 
interessada pugui presentar les al·legacions i suggeriments que consideri adients i, en cas de no 
presentar-se’n cap, s’entendran definitivament aprovades 
 
TERCER. Fixar el termini de presentació de sol·licituds per a la concessió d’ajuts del 22 d’abril al 
31 de maig de 2024 i publicar el corresponent anunci al e-tauler. 
 
QUART.- Aprovar la llista núm. 12024000180 Ple 20240229 de l’exp. 1/2024/SBA, que inclou el 
document comptable A núm. 12024000002744, a càrrec de la partida de l’estat de despeses del 
pressupost 2024 de l’Ajuntament núm. 501/23115/48000 amb denominació Atenció a la infància i 
adolescència: Beques d’estudis i recerca, per import de 83.000 € 
 

6. ASSUMPTES D’ALCALDIA 

 

6.1. APROVACIÓ DE LA RECTIFICACIÓ ANUAL DE L’INVENTARI DE BÉNS IMMOBLES, A 
DATA 31 DE DESEMBRE DE 2023. 
 
El Sr. Alcalde explica: Vist que l’Ajuntament de Montcada i Reixac, en sessió del ple de 25 de 
setembre, de 2001 va acordar constituir el patrimoni públic i l’habitatge del municipi, de Montcada i 
Reixac. Qui subscriu, proposa al ple que acordi: Primer, aprovar la ratificació anual de l’inventari 
municipal de béns immobles, corresponent a l’any 2023, d’acord amb les altes i variacions que 
figuren en els assentaments següents. Estan tots penjats a la pàgina web, perquè en tenim molts. 
Segon, aprovar l’actualització de béns que formen el patrimoni municipal de sòl i habitatge de 



l’Ajuntament de Montcada i Reixac. Tercer, fer pública la informació relativa a la ratificació de 
l’inventari de béns immobles, al portal de transparència de l’Ajuntament de Montcada i Reixac.     
 
El Sr. Sánchez expressa:  Jo tinc un dubte. Votarem a favor, ja ho dic. És veritat que no ho vam 
preguntar a la comissió, i demano disculpes, però m’ha sortit ara el dubte i per això el plantejo. No 
sé si la Secretària, amb la que abans que he parlat d’això, me’l pot resoldre. Quan parlem aquí, 
amb el llistat de béns que s’incorporen en el patrimoni, quan posem el valor, aquest valor és el 
cost que han tingut per l’Ajuntament aquests béns, o és el valor cadastral? És el cost que ha tingut 
per l’Ajuntament. Doncs deixeu-me puntualitzar un parell de xifres. Ja que abans estàveu 
comparant el que costava el gerent i el que costaven altres despeses. Aquí tenim com a noves 
finques, l’expropiació de Foinvasa, que ha costat 3.237.349 euros, i l’expropiació de la finca del 
carrer Novell, que és zona verda, a la Muntanyeta de Can Sant Joan, que ha costat 15.951 euros. 
No sé si cal que m’estengui molt més o no, però la lectura positiva és aquesta. Quan es fa una 
expropiació i com a ajuntament paguem 15.000 euros o quan es fa una expropiació i com a 
ajuntament paguem 3.237.000 euros. Em sento obligat i legitimat a dir-ho. Hem parlat molt 
d’aquests temes de les expropiacions, però ja que entren en el patrimoni, doncs jo crec que de 
3.000.000 a 15.000 euros és una diferència prou significativa.  
En tot cas, un cop resolt el dubte que tenia, volia fer aquesta puntualització i volia fer algunes 
altres observacions d’aquest increment patrimonial. Celebrar que s’incrementi el patrimoni 
d’Habitatge, amb aquest pis que es va adquirir per tanteig i retracte. Com a aportació positiva i 
constructiva, ja que tenim aquests terrenys de Foinvasa, recordar que tenim un projecte executiu 
per desenvolupar que està a l’esquerra del Riu Ripoll, que si mirem aigües amunt tenim Ripollet, 
Sabadell, a Castellar, una xarxa ciclable molt potent que arriba a Montcada al Pont de la Ferreria i 
s’acaba aquí. Ja que heu presentat el projecte del Parc Salvador Allende i aquests terrenys 
passen a ser patrimoni municipal, que aprofiteu també aquest projecte i que si es pot tirar 
endavant, tindreu el nostre suport per millorar la connexió entre la xarxa fluvial del riu Ripoll, fins al 
Parc Salvador Allende. El mateix amb la finca del carrer Novell, que ja sé que hi has estat a sobre 
i que heu agafat el testimoni de treballar per enderrocar aquest infrahabitatge de la muntanyeta de 
Can Sant Joan i poder tenir una zona verda que espongi el barri. Res més.  
 
La Sra. Campos intervé: Nosaltres també votarem a favor, però també volia aprofitar per dir que 
en el llistat de béns immobles hi ha aquesta vivenda, aquest habitatge, que es suma al que és la 
propietat d’habitatge de vivendes socials, de l’Ajuntament, però dir també que malauradament, en 
la relació dels béns immobles de l’any vinent, hi haurà zero vivendes, segurament, perquè recordo 
que la partida de tanteig i retracte en els pressupostos del 2024 la van deixar vostès a zero. Per 
això, era important tenir-la, per anar adquirint poc a poc, aquelles vivendes que a l’administració li 
surt bé poder comprar-les a un preu bastant més baix, per poder donar resposta a aquesta 
emergència d’habitatge. Per tant, segurament, en els béns immobles de 2024 no trobem cap 
vivenda, com a mínim, cap adquirida per tanteig i retracte.  
 
Els ens locals han de tenir aprovat un inventari de llurs béns patrimonials, tal i com determinen 
l’article 222 del Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya (TRLMRLC) i article 
100 del Decret 336/198, de 17 d'octubre, pel qual s'aprova el Reglament de patrimoni dels ens 
locals de Catalunya (RPEL). 
 
De conformitat amb allò establert a l'article 102 i 103 del RPEL, l'Inventari general s'ha 
d'actualitzar continuadament, sense perjudici de la seva rectificació i comprovació. 
 
Atès que la rectificació s'ha de verificar anualment i han de quedar reflectides les incidències de 
tot tipus dels béns i drets durant aquest període. 
 
Vista la rectificació anual de l'Inventari municipal de béns immobles, que recull les altes, baixes i 
modificacions que han experimentat durant l'any 2023 els béns immobles de titularitat municipal. 
 



Atès que els béns i drets relatius als béns immobles apareixen agrupats segons els epígrafs i 
subepígrafs que disposa l'article 106 del RPEL. 
 
Atès l'article 105 del dit Reglament, que estableix que correspon al Ple l'aprovació, rectificació i 
comprovació de l'Inventari municipal, i que s'haurà de trametre còpia a l'administració Estatal i de 
la Generalitat de Catalunya. 
 
Atès que l’Inventari de Béns Immobles de l’ajuntament consta publicat al Portal de la 
Transparència, amb les dades actualitzades a l’última aprovació, que va tenir com a referència el 
31 de desembre de 2022, i que és obligació municipal la publicació de l’Inventari de Béns 
Immobles en el Portal de la Transparència, de conformitat amb allò que disposa l'article 11.2 de la 
llei 19/2014, de 29 de desembre, de Transparència, accés a la informació i bon govern, caldrà 
publicar al Portal la rectificació corresponent a 31 de desembre de 2023, un cop estigui aprovada. 
 
Atès, d’altra banda, que de conformitat amb el que disposa l’article 164.6 del Text refós de la Llei 
d’Urbanisme, aprovat per Decret legislatiu 1/2010, és obligació dels municipis inclosos en les 
àrees de demanda residencial forta i acreditada d’aprovar l’inventari i el balanç de situació del 
patrimoni municipal del sòl i habitatge, i de trametre’ls al Registre de Planejament urbanístic de 
Catalunya  per a la seva inscripció 
 
Vist que l'Ajuntament de Montcada i Reixac, en sessió del Ple de 25 de setembre de 2008 va 
acordar Constituir el Patrimoni públic de sòl i habitatge del municipi de Montcada i Reixac, tot 
diferenciant, com a patrimoni separat de la resta de béns municipals, els béns que l’integren. 
 
Vist que l’Ajuntament aprova anualment l'actualització i el balanç de situació dels béns que formen 
el Patrimoni Municipal del Sòl i Habitatge de l'Ajuntament de Montcada i Reixac, PMSH, al qual 
s’hauran d’afegir els béns que, dintre de l’actualització de l’Inventari de Béns Immobles a data 31 
de desembre de 2023, figuren també com a dintre del PMHS. 
 
Vista la proposta de l’Alcaldia i previ dictamen de la Comissió Informativa de l’Alcaldia, celebrada 
el dia 23 de febrer de 2024, 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 20 membres assistents a la sessió dels 21 
que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER.  Aprovar l’Inventari municipal de béns immobles a data 31 de desembre de 2023 i la 
rectificació anual de l'Inventari municipal de Béns Immobles corresponent a l'any 2023, d’acord 
amb les altes i variacions que figuren en els  assentaments següents: 
 
Núm.  Béns                Valors.  
ALTES: 
1_2023   Habitatge plaça Terra Nostra, 31,5è,1         53.000,00 € 
2_2023   Finca R1, clau 18, Reparcel.lació del PMU Valentine       3.222.287,59 €  
3_2023   Finca R2.2, clau 6 + vial, Rep. del PMU Valentine                 0,00 € 
4_2023   Finca R3-2, clau 6a, Rep. del PMU Valentine         0,00 € 
5_2023   Finca R4-2, clau 6a, Rep. del PMU Valentine         0,00 € 
6_2023   Finca R5, clau 7 b, Rep. del PMU Valentine         0,00 € 
7_2023   Finca R6, clau 6a, Rep. del PMU Valentine         0,00 € 
8_2023   Finca R7, vial, clau 5, Rep. del PMU Valentine         0,00 € 
9_2023   Finca R8, clau 10hd, Rep. del PMU Valentine         0,00 € 
10_2023  Expropiació Foinvasa, finca 1 (Valor conjunt amb la 2)   3.237.349,87 €   
11_2023  Expropiació Foinvasa, finca 2 (Valor conjunt amb la 1)               
12_2023  Expropiació finca carrer Novell 10 i 8B            15.951,56€    
13_2023  Finca D, clau 6a, Rep. MC-5, Mas Rampinyo        0,00 € 
_______________________________________________________________ 



Total altes             6.528.588,82€ 
 
VARIACIONS: 
14_2023  Agrupació finques a carrer Alt de Sant Pere 110 i 112 
 
VARIACIONS DRETS REALS: 
15_2023  Dret superfície sobre finca carrer Alt de Sant Pere 87 
16_2023  Dret superfície sobre finca carrer Alt de Sant Pere 110 i112 
 

 
SEGON. Aprovar l'actualització dels béns que formen el Patrimoni Municipal del Sòl i Habitatge de 
l'Ajuntament de Montcada i Reixac, PMSH, a data 31 de desembre de 2023, d'acord amb 
l'Inventari de Béns Immobles de l'Ajuntament aprovat, amb la incorporació dels béns figuren als 
assentaments número 1_2023, 2_2023 i 9_2023, de manera que quedarà format pels següents 
immobles: 
 
 

FINCA 
 

REFERÈNCIA CADASTRAL NÚM. 
INVENTARI 

Edifici al carrer Julio Garcia, 2 
 

2229103DF3922G0001LU 
 

1955_1 
 

Carrer Terrassa, 12 1829428DF3912H0001ES 
 

1997_1 
 

Casa al carrer Bateria, 65 
 

1914516DF3911D0001LT 
 

1997_5 
 

Carrer Barberà, 29 
 

1829410DF3912H0001YS 1998_12 
 

Carrer Reixagó, 5 
 

2013910DF3921C0001GM 1998_14 i 
2001_33 

Carrer Pont 4b 3a. Zona d'edificació 
aïllada. (Clau 2 del PERI de Can Sant 
Joan).  
 

1613705DF3911D0001BT 
 

2000_22 

Carrer Triangle, 24 1712319DF3911D0001ZT 2001_3 

Sòl públic d'edificació aïllada 18/c/d a La 
Rasa. Carrer Alt de Sant Pere 110 i 112. 
Constituït un dret de superfície sobre la 
finca per construir-hi 32 habitatges de 
protecció pública 
 

2048822DF3924G0000FJ 
 

2024_14 i 
2024_16 

Sòl 7b/Hj a La Rasa. Carrer Alt de Sant 
Pere 87. 
Constituït un dret de superfície sobre la 
finca per construir-hi 40 habitatges de 
protecció pública 
 

2048818DF3924G0001YK 
 

2007_21 i 
2023_15 

Porció de terreny situat a la Zona 21 de 
Terra Nostra. (antiga parcel·la núm. 
837), al carrer Cervelló 
 

0323723DF3902C0001DO 
 

2014_2 
 

Porció de terreny situat a la Zona 21 de 
Terra Nostra. (antiga parcel·la núm. 
834), al carrer Cervelló 

0323702DF3902C0001HO 
 

2014_3 
 



 

Porció de terreny situat a la Zona 21 de 
Terra Nostra. (antiga parcel·la núm. 
833), al carrer Cervelló 
 

0323703DF3902C0001WO 
 

2014_4 
 

Finca al carrer Medinacel·li, 11 
 

1629204DF3912H0001PS 2018_3 

Terra Nostra UA1. Parcel·la CJ.5. 10% 
aprofitament urbanístic de la UA1 del 
sector Est de la Zona 21 de Terra Nostra 

0126502DF3902E0001HR 2007_18 

Habitatge dotacional, clau 10hd (Planta 
altell, local plaça Joan Fuster) 

2240401DF3924A0001GP 1996_36 

Pis Carrer Conca, 2, 2n, 2a 2221902DF3922A0011OY 2019_4 

Pis Carrer Drac, 13 1714608DF3911D0008QS 2019_5 

Parcel·la B, edificable, al PAU 
DAICOLORCHEM 

2220810DF3922A0001GX 
 

2020_4 

Habitatge social Carrer Viver 40-42, 2n, 
4a 

2114319DF3921C0009II 2020_8 

Habitatge social carrer Aigües 31, 2n, 
2a 

2221920DF3922A0011WY 
 

2021_6 

Habitatge carrer Ripoll 2, 1r, 1a   2233603DF3923C0004QF 2022_1 

Habitatge carrer Ripoll 2, 1r, 3a 2233603DF3923C0006EH 2022_2 

Habitatge carrer Ripoll 15, 3r, 1a 2232402DF3923C0004WF 2022_13 

Habitatge social plaça Terra Nostra, 
31, 5è 1a 

9534305DF2993D0005AJ 2023_1 

Finca resultant “R1” del projecte de 
Reparcel.lació PMU Valentine (clau 
18-HPP) 

Pendent 2023_2 

Finca resultant “R8”, habitatge 
dotacionsl, del projecte de 
Reparcel.lació PMU Valentine (clau 
10hd) 

Pendent 2023_9 

 
TERCER. Fer pública la informació relativa a la rectificació de l'Inventari de Béns Immobles al 
Portal de Transparència de l'Ajuntament de Montcada i Reixac, en compliment de l'article 11.2 de 
la llei 19/2014, de 29 de desembre, de transparència, accés a la informació i bon govern. 
 

6.2. APROVACIÓ DEL NÚMERO D’HABITANTS DEL MUNICIPI, ACTUALITZAT A DATA 1r DE 
GENER DE 2024. 

El Sr Alcalde expressa: A data d’avui, hem pujat de l’any anterior 325 montcadencs i 
montcadenques. Ara estem a 37.326 habitants. Els homes han pujat 96 i les dones han pujat en 
230. En totes les barriades han pujat habitants, menys en la de la Ribera.  

Vista la relació de dades elaborada per la Secretaria General, obtingudes a partir de les dades que 
es contenen al Padró Municipal d’Habitants gestionat pel departament esmentat; 
 
Atès que les dades esmentades es refereixen a la data de 1r de gener de 2024; 
 
De conformitat amb el que disposen els articles 81 i següents del Real Decret 1690/1986, d’11 de 
juliol, pel que s’aprova el Reglament de població i demarcació territorial de les entitats locals. 
 
Vista la proposta de l’Alcaldia i previ dictamen de la Comissió Informativa de l’Alcaldia, celebrada 
el dia 23 de febrer de 2024, 



 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 20 membres assistents a la sessió dels 21 
que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Aprovar les dades del Padró Municipal d’Habitants, referides a 1r de gener de 2024 
d’acord amb el següent resum: 
 

DISTRICTE SECCIO HOMES DONES TOTAL 

1 1 576 620 1196 

1 2 865 916 1781 

1 4 909 918 1827 

1 5 756 809 1565 

2 1 1079 1017 2096 

2 2 1213 1248 2461 

2 3 1058 1240 2298 

3 1 1308 1380 2688 

3 2 679 668 1347 

3 3 1122 1172 2294 

3 4 873 913 1786 

3 5 1127 1122 2249 

3 6 917 942 1859 

4 1 475 554 1029 

4 2 491 527 1018 

4 3 706 685 1391 

5 1 1188 1247 2435 

5 2 735 725 1460 

5 3 759 724 1483 

6 1 481 488 969 

6  2 456 457 913 

6 3 572 610 1182 

TOTALS  18345 18982 37327 

 
       
Total: 37.327 habitants 
 

NUCLIS NÚM. HABITANTS 

Montcada centre, Font Pudenta, La Ribera 13224 

Mas Rampinyo 12223 

Terra Nostra 3438 

Can Sant Joan 5378 

Can Cuiàs 3064 

 
Resum per barris: 
 

Barri Homes Dones Total Barri 

Montcada Centre i Vallençana - Reixac 4468 4833 9301 

Font Pudenta 909 918 1827 

La Ribera 1079 1017 2096 

Mas Rampinyo, Can Pomada i Mas Duran        4031 4112 8143 

Carrerada i Pla d’en Coll 1995 2085 4080 

Terra Nostra 1672 1766 3438 

Can Sant Joan 2682 2696 5378 



Can Cuiàs 1509 1555 3064 

TOTAL 18345 18982 37327 

 

6.3. APROVACIÓ INICIAL DE L’ORDENANÇA REGULADORA DE LES MESURES 
APLICABLES A L’ABASTAMENT D’AIGUA POTABLE I ALS USOS DE L’AIGUA EN 
SITUACIÓ DE SEQUERA AL MUNICIPI DE MONTCADA I REIXAC. 
La Sra. Moreno explica la proposta: L’ordenança pretén evitar el sobre consum, el malbaratament i 
les pèrdues innecessàries d’aigua, alhora que es pretén conscienciar de l’aprovació sobre l’ús 
adequat d’un bé, tant apreciat i necessari per la vida, com és l’aigua. Amb aquestes mesures es 
persegueix també que es pugui garantir l’accés als serveis, a tots els habitatges del municipi. Tot 
això, tenint en compte que de forma més recent, s’està evidenciant que la sequera és un fenomen 
de caràcter cíclic que està tenint greus afectacions en la garantia de la prestació del servei. 
 
El Sr. Zambrana expressa: Aquesta aprovació de la ordenança municipal ve de la mà del Pla de 
Sequera que avui hem aprovat. Pels veïns i veïnes de Montcada que no tenen aquest accés 
directe al coneixement d’aquesta ordenança, dir que aquesta ordenança ve donada de la 
necessitat i l’oportunitat de la creació que deriva de la voluntat   de regular de manera adequada 
les mesures aplicables de l’abastament d’aigua potable i els usos de l’aigua en situació de 
sequera. Aquesta ordenança també pretén evitar el sobre consum, el malbaratament, i les 
pèrdues innecessàries d’aigua, alhora que es pretén conscienciar a la població sobre l’ús adequat 
d’un bé tan apreciat  i necessari per a la vida, com és l’aigua.  
En definitiva, votarem a favor, evidentment. També vull puntualitzar que és una ordenança, 
pràcticament de norma, que ve per part de l’ACA. Per tant, tampoc farem masses puntualitzacions 
d’aspectes contradictoris de la seva aprovació.  
 
El Sr. Garrido intervé:  Nosaltres votarem a favor. Com he comentat abans, és certa la necessitat 
de tenir aquesta ordenança que al final reguli el bon ús de l’aigua. També és molt difícil controlar 
això, perquè implica molta coordinació entre les diferents administracions, també amb les Aigües 
de Barcelona, perquè pugui facilitar la informació dels habitatges i del seu consum, que això es fa 
bastant complicat. Després a l’hora de poder establir sancions o no, és bastant complex, diguem-
ho així. És una intencionalitat que s’està fent arreu, perquè com bé he dit, ens estem 
conscienciant que l’aigua ha de tenir un ús raonable i un bon ús, i no omplir piscines a tort i a dret, 
com s’està fent per exemple a Begur o a altres municipis o una empresa que, si no m’equivoco, va 
ser una milionada de litres el que va fer servir per omplir piscines. Dius, estem passant una 
sequera, que estan els embassaments, com per exemple el de Sau, si no m’equivoco per sota de 
l’1%, que es veu quasi tot el poble que estava inundat i mentrestant, hi ha alguns del poble que 
van omplint piscines.  
Per tant, per evitar això, aquestes ordenances que s’estan aprovant arreu, arrel de l’Agencia 
Catalana de l’Aigua, que està proposant, i jo crec que és una bona mesura, que els municipis 
col·laborin i tenen la competència de mesurar això. Per tant, aquesta intencionalitat, perquè al 
final, tots ens conscienciem d’aquest ús de l’aigua i qui no faci aquest bon ús, tingui la sanció que 
li pertoca.  
 
El Sr. de la Torre exposa: Nosaltres votarem a favor, evidentment, també, però sí que ens quedem 
una mica curts amb l’explicació de l’aportació que s’ha fet d’aquesta ordenança, que té, a més a 
més, una importància fonamental i que acompanya a la mesura del Pla d’Emergència per a la 
Sequera. Ens ha quedat una mica curta l’explicació que s’ha donat i que crec que la ciutadania 
mereix. Crec que l’explicació que es fa en aquest ple és una mica estreta de formes. Insisteixo en 
que crec que s’hauria de fer una mica més extensa. És veritat, que com diu la Sra. Moreno, les 
sequeres són cicles que es repeteixen, però cada vegada, i això va pels negacionistes del canvi 
climàtic, són més extenses i més intenses. Crec que les mesures que s’han d’aplicar mereixen 
que es faci una aportació. Nosaltres votarem a favor, però creiem que com bé ha dit el Sr. Garrido, 
se’ns fa una mica difícil veure com es podrà fer la fiscalització de tot això que es planteja i crec 
que com a mínim requerirà una àmplia comunicació amb les empreses subministradores per fer 



aquest seguiment, que crec que és necessari i que s’ha de fer, però crec que s’haurien 
d’implementar mesures, per poder fer una fiscalització molt més adequada del que correspon. 
Nosaltres esperem que en el període que s’obre per a fer al·legacions i aportacions, puguem 
enriquir una mica més la pròpia ordenança. Votem a favor.  
 
La Sra. Moreno expressa: A mi m’agradaria dir que, com he comentat abans, no em volia repetir, 
perquè és un punt una mica enllaçat amb el punt que del que hem parlat abans, del tema del Pla  
de la Sequera. S’ha creat la Taula d’Emergència, i en aquesta taula, evidentment, es prendran 
mesures perquè tot això es pugui dur a terme.  
També volia comentar que en el tema de les sancions, l’Ajuntament únicament pot sancionar el 
tema del malbaratament de l’aigua pel mal ús de l’aigua, però no per l’excés de consum. De 
moment, en la Taula d’Emergència estem fent les aportacions en comunicació amb l’AMB i amb 
l’ACA, perquè tot això es pugui dur a terme.  
 
El Sr. Alcalde conclou: També dir que també ho teniu a la pàgina web de l’Ajuntament. S’ha fet 
una pàgina específica de la sequera i hi teniu tota la informació, així com totes les taules que 
farem. La comissió es reunirà cada setmana i amb la taula, quan diguin ells.  
Davant la situació de sequera, que ha arribat a amenaçar el subministrament d’aigua a les 
poblacions, es planteja la creació d’una norma reguladora de les mesures aplicables a 
l’abastament d’aigua potable i als usos de l’aigua en situació de sequera. 
 
L’aigua és un bé escàs, un recurs que s’ha de valorar i cuidar i que s’ha de consumir amb uns 
criteris de racionalitat i moderació, per tal d’aconseguir el millor aprofitament i que ningú es quedi 
sense subministrament per manca d’aigua. 
 
La necessitat i oportunitat la creació de l’ordenança deriva de la voluntat de regular de manera 
adequada les mesures aplicables a l’abastament d’aigua potable i als usos de l’aigua en situació 
de sequera 
 
L’Ordenança pretén evitar el sobreconsum, el malbaratament i les pèrdues innecessàries d’aigua, 
alhora que es pretén conscienciar la població sobre l’ús adequat d’un bé tan apreciat i necessari 
per la vida com és l’aigua.  
 
Amb aquestes mesures es persegueix també que es pugui garantir l’accés al servei a tots els 
habitatges del municipi, tot això tenint en compte que, de forma més recent, s’està evidenciant que 
les sequeres són un fenomen de caràcter cíclic, que estan tenint greus afectacions en la garantia 
de la prestació del servei d’abastament d’aigua domiciliari de competència municipal.  
 
En un context d’escassetat de recursos hídrics és necessària la col·laboració l’esforç i la 
participació de la ciutadania, per tal de promoure conductes associades a l’estalvi de l’aigua i 
minimitzar el risc de desabastament de la població. Així, atesa la incidència directa de la regulació 
dels usos de l’aigua en situació de sequera en l’àmbit de la prestació del servei de 
subministrament d’aigua de competència municipal, és necessari regular les mesures aplicables al 
servei i als seus usuaris en situació de sequera, amb la finalitat de garantir el control, el 
compliment de les dotacions màximes i de la resta de limitacions aplicables a l’ús de l’aigua en 
cada escenari de sequera. 
 
Atès que el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals de Catalunya, aprovat pel Decret 
179/1995, de 13 de juny, ROAS, als articles 61 i 62 disposa que s’haurà de crear una Comissió 
d’estudi, per a l’aprovació del text de les ordenances. 
 
Vist que per Decret de l'Alcaldia 275/2024 de data 9 de febrer de 2024 es va incoar l'expedient per 
a l’aprovació de l'Ordenança municipal reguladora de les mesures aplicables a l’abastament 
d’aigua potable i als usos de l’aigua en situació de sequera; es va iniciar el tràmit de  consulta 
prèvia, mitjançant la inserció del corresponent anunci al Portal web municipal, per recollir l’opinió 



dels ciutadans i organitzacions potencialment afectades; i es va constituir una Comissió d’Estudi 
encarregada d’estudiar la dita proposta de text. 
 
Atès que en compliment del que disposa l’article 61 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels 
ens locals de Catalunya, aprovat pel Decret 179/1995, de 13 de juny, s'ha constituït la Comissió 
d’Estudi, que s'ha reunit en sessió de 20 de febrer de 2024, per a la l'estudi i preparació de 
l’ordenança, i amb la proposta de text que es porta a aprovació del Ple; 
 
Vist allò que estableixen l’article art. 49 de la llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de 
règim local, l’article 63 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament 
d’obres, activitats i serveis dels ens locals, i l’article 178 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, 
pel qual s’aprova el text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya; 
 
Vista la proposta de l’Alcaldia i previ dictamen de la Comissió Informativa de l’Alcaldia, celebrada 
el dia 23 de febrer de 2024, 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 20 membres assistents a la sessió dels 21 
que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Aprovar inicialment l'Ordenança municipal de Montcada i Reixac reguladora de les 
mesures aplicables a l’abastament d’aigua potable i als usos de l’aigua en situació de sequera 
 
SEGON. Sotmetre l'expedient a informació pública, pel termini de trenta dies, mitjançant un anunci 
que s’ha de publicar al BOP, al DOGC, a un dels mitjans de comunicació escrita diària, i en el 
tauler d’anuncis, e-Tauler, de la seu electrònica de l'Ajuntament, a fi que s’hi puguin presentar 
al·legacions, reclamacions o suggeriments. 
 
TERCER. Considerar definitivament aprovada l’Ordenança, sense necessitat d’un nou acord del 
Ple, si durant el termini d’informació pública no s’hi formula cap al·legació, reclamació o 
suggeriment. 
 
QUART. Complir els tràmits subsegüents en ordre a la comunicació del text aprovat a la 
Generalitat de Catalunya i a la Subdelegació del Govern de l’Estat a Catalunya, i a la posterior 
publicació del text definitivament aprovat en la forma reglamentàriament establerta al BOP de 
Barcelona i a la seu electrònica de l'Ajuntament. 
 

6.4. POSAR A DISPOSICIÓ DEL DEPARTAMENT D’EDUCACIÓ DE LA GENERALITAT DE 
CATALUNYA SUPERFICIE PER A L’AMPLIACIÓ DEL PATI DE L’INSTITUT-ESCOLA MAS 
RAMPINYO. 

La Sra. Moreno explica la proposta:  Atès que el departament d’Educació de la Generalitat de 
Catalunya està redactant els projectes d’ampliació de l’Institut Escola Mas Rampinyo, fase I, fase 
II, i mòduls provisionals, es va posar a disposició del Departament d’Educació la possibilitat 
d’augmentar en 1.226, 53 metres quadrats una porció del terreny que s’ha de segregar de la finca 
de propietat municipal, per a l’ampliació del pati de l’Institut Escola Mas Rampinyo. Vist l’informe 
de l’arquitecte cap de servei d’Urbanisme i Habitatge, on s’indica que a data 16 de febrer de 2024, 
s’ha rebut la conformitat per part del Departament d’Educació de l’acceptació de la posada a 
disposició dels terrenys. Examinada la proposta presentada, ha comprovat que es compleixen els 
requisits exigits a la normativa aplicable, perquè informa favorablement la segregació de la finca 
posada. Per això, proposem cedir aquesta finca al Departament d’Educació de la Generalitat de 
Catalunya.  
 
La Sra. Segovia expressa: Només dir que ens alegrem molt de que aquesta sessió es faci 
efectiva. Per tant, el nostre vot no pot ser d’una altra manera que a favor. Això sí, us demanem, si 



us plau, que estigueu molt a sobre del departament perquè aquesta escola necessita molt espai 
de pati. Comencen a estar tots els cicles ocupats i està molt massificada. Esperem que la tanca no 
tardi dos anys en fer-se. És a dir, que no els donem el terreny i estigui el terreny allà inhabilitat i 
sense ocupar durant dos anys. Així que, si us plau, us demanem que estigueu molt a sobre d’això.  
 
La Sra. Moreno expressa: Comentar que estem a sobre. Tenim informació, però no és 
informació... Ens l’han donat verbalment i no volia donar informació sense tenir encara res en 
ferm. En principi no tardarà dos anys i nosaltres estarem darrera, perquè així sigui.  
Vist que el Ple de l’Ajuntament, en sessió celebrada el dia 30 de març de 2006 va cedir a la 
Generalitat els terrenys necessaris per a construir un CEIP al barri de Mas Duran, concretament 
8.000 metres quadrats, que en l’actualitat és l’escola Mas Rampinyo. 
 
Atès que el departament d’Educació de la Generalitat de Catalunya està redactant els projectes 
d’ampliació de l’Institut-Escola Mas Rampinyo, Fase 1 i 2 i Mòduls provisionals, i per tal de 
permetre aquesta ampliació del centre educatiu, el Ple de l’ajuntament de Montcada i Reixac, en 
sessió celebrada el dia 24 de febrer de 2022, va acordar posar a disposició del Departament 
d’Educació de la Generalitat de Catalunya, lliure de càrregues, gravàmens, servituds i limitacions 
al domini, una porció de 800 metres quadrats de la finca contigua de propietat municipal. 
 
Atesa la possibilitat d’augmentar en 1.226,53 metres quadrats el sòl que es posa a disposició  del 
Departament d’Educació per a l’ampliació del pati de l’Institut-Escola Mas Rampinyo, en concret 
amb una porció de terreny que s’ha de segregar de la finca de propietat municipal inscrita a 
l’Inventari de Béns Immobles a l’assentament núm. 32/2006, parcel·la amb referència cadastral 
1546603DF3914F0001AT. 
 
Vist l’informe de l’arquitecte cap del servei d’Urbanisme i Habitatge, on s’indica que a data 16 de 
febrer de 2024 s’ha rebut la conformitat per part del Departament d’Educació de l’acceptació de la 
posada a disposició dels terrenys per tal de poder ampliar el pati del centre educatiu IE Mas 
Rampinyo i que, examinada la proposta presentada, ha comprovat que es compleixen els requisits 
exigits a la normativa aplicable, pel que informa favorablement la segregació de la finca 
proposada, per tal de posar a disposició del Departament d’Educació els terrenys. 
 
Vista la proposta de l’Alcaldia i previ dictamen de la Comissió Informativa de l’Alcaldia, celebrada 
el dia 23 de febrer de 2024. 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 20 membres assistents a la sessió dels 21 
que formen la Corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Posar a disposició del Departament d’Educació de la Generalitat de Catalunya, lliure de 

càrregues, gravàmens, servituds i limitacions al domini, el solar que es descriu tot seguit, per 

destinar-lo a l’ampliació de l’Institut-Escola Mas Rampinyo: 

Porció de terreny de 1.226,53  metres quadrats, de la finca de propietat municipal inscrita a 

l’Inventari de Béns Immobles a l’assentament núm. 32/2006, parcel·la amb referència cadastral 

1546603DF3914F.  

Inscripció: Figura inscrita a nom de l’Ajuntament de Montcada i Reixac en el Registre de la 
Propietat de Montcada i Reixac al tom 1704, llibre 621, foli 194 finca 23782, inscripció 2a. 
 
Naturalesa i qualificació: Urbana, sòl públic d’equipaments comunitaris 
 
Descripció de la finca que es posa a disposició. Finca trapezoïdal, de superfície 1.226,53 m2, amb 
les següents delimitacions: Al Nord-est amb la resta de finca que se segrega; al Sud-est amb el 
carrer Joan Miró, núm. 13 i 15; al Sud-oest en línia de 19,30 metres, amb finca de la Generalitat 



de Catalunya on es troba el centre escolar “Mas Rampinyo” i en línia de 64 metres, amb la finca 
segregada ampliació del centre escolar “Mas Rampinyo”. 
 
Punt 1 X=431489.1580 ; Y=4594426.5865 
Punt 2 X=431460.9580 ; Y=4594493.5965 
Punt 3 X=431515.3575 ; Y=4594441.1860 
Punt 4 X=431503.4175 ; Y=4594417.5065 
Punt 5 X=431503.4113 ; Y=4594417.494 
 

 
 
SEGON. El solar és apte per al seu correcte destí com a equipament escolar, no té cap 
condicionant medioambiental i compta amb abastament d’aigua, evacuació d’aigües, 
subministrament d’energia elèctrica amb la potència suficient per l’execució de l’obra i posterior 
correcte funcionament de l’equipament escolar, així com amb la instal·lació d’una estació 
transformadora d’energia –en el supòsit de ser necessari- amb la potència suficient, tant per a la 
construcció del centre com pel seu funcionament, que s’ubicarà fora del solar,  xarxa telefònica i 
conducció de gas –en cas de disposar-ne, i els vials que limiten amb el solar es trobaran 
pavimentats la calçada i tindran encintades les voreres.  

 
TERCER. La quota de l’impost sobre construccions, instal·lacions i obres que s’acrediti per la 

construcció del centre, en base a l’article 103 del Reial Decret Legislatiu 2/2004 de 5 de març, pel 

qual s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, gaudirà d’una bonificació 

del 95% atès que es tracta d’una construcció d’especial interès o utilitat municipal. S’estableix la 

gratuïtat de les taxes acreditades per l’atorgament de la llicència d’obres com a conseqüència 

d’aquestes obres, així com per als tributs que puguin gravar l’activitat educativa. 

QUART. Tant el solar com la construcció que es faci al seu damunt, seran propietat del municipi, 
quedaran afectats a ús públic educatiu. 
 



L’Ajuntament no podrà destinar ni el solar ni la construcció realitzada ni el subsòl, a ubicar 
instal·lacions de tercers, construccions ni servituds, a una finalitat diferent a la que es objecte de la 
posada a disposició, sense l’autorització prèvia del Departament d’Educació. 
 
CINQUÈ. L’ús del centre i de les seves instal·lacions fora de l’horari escolar, es regirà per la 
normativa vigent. 
 
SISÈ. Facultar l’Alcalde de l’Ajuntament de Montcada i Reixac per a la signatura de la 
documentació que sigui necessària per a l’efectivitat del que es disposa en el present acord. 
 

6.5. TORNAR A POSAR LA BANDERA EUROPEA, JUNTAMENT AMB LA RESTA, 

A LES DEPENDÈNCIES MUNICIPALS. 

El Sr. Alcalde explica: En sessió de data 31 de març de 2016, es va acordar retirar la bandera de 
la Unió Europea en tots els edificis públics i en dependències municipals on pugui figurar. Aquest 
acord es va adoptar com a una acció reivindicativa, en el marc d’una moció en la que es mostrava 
rebuig pels acords aconseguits amb Turquia, per la Unió Europea, sobre persones immigrades en 
països del tercer món i entre d’altres qüestions, a l’apartat 6 de la moció es va aprovar que es retiri 
la bandera de la Unió Europea en tots els edificis públics i dependències municipals on pugui 
figurar.  
En l’actual moment han transcorregut quasi vuit anys i transformacions de tot tipus, que s’han 
experimentat. No hi ha raó per mantenir la postura, ja que es tracta d’una acció reivindicativa com 
a tal, que es va dur a terme i en l’actual situació ja no hi ha motius que justifiquin la retirada de la 
bandera.  
 
El Sr. Zambrana expressa: Com no pot ser d’una altra manera, des del Partit Popular entenem 
que no s’hauria d’haver retirat la bandera europea en l’any 2016 i tot i que no hi ha una legislació 
que regula la hissada o no, de la bandera europea en aquest cas, és veritat que la Comissió 
Europea recomana hissar-les els 25 març, coincidint amb l’aniversari de la firma del Tractat de 
Roma, i el 9 de maig, tractant-se també del dia d’Europa. Per tant, estem completament a favor de 
tornar a col·locar la bandera europea en la nostra institució, i per tant, el nostre vot serà a favor.  
 
El Sr. Sánchez intervé: Nosaltres votarem en contra. En vuit anys canvien moltes coses, però 
entenem que tampoc hi ha hagut un canvi radical de les circumstàncies que ens van portar a 
prendre aquella decisió i com no és un canvi important, votem en contra. Segurament, en aquests 
vuit anys, trobaríem elements de la política exterior europea que es consideren vergonyants. Però 
bé, tampoc cal entrar en una conjunt d’esdeveniments pels que ha actuat la Unió Europea de 
manera vergonyant, però vaja que votarem en contra. Gràcies.  

 
El Sr. Rodríguez, portaveu suplent segon del grup municipal ECPMIR-C, exposa: Nosaltres 
pensem que el conflicte sobre la immigració continua vigent fins i tot amb nous acords, com el de 
Marroc i Mauritània. A més, hem d’afegir la posició poc valenta de la Unió Europea davant el 
conflicte i genocidi d’Israel a Gaza, podent-se haver sumat i liderat la denuncia contra Israel pel 
genocidi de Sud Àfrica i altres països, davant l’acord internacional de justícia de la ONU. Per això, 
el nostre vot serà en contra.    
 
El Ple de l’ajuntament, en sessió de data 31 de març de 2016 va acordar retirar la bandera de la 
UE en tots els edificis públics i dependències municipals on pugui figurar. 
 
Aquest acord es va adoptar com a una acció reivindicativa en el marc d’una Moció en la que es 
mostrava el rebuig pels acords assolits amb Turquia per la Unió Europea  sobre persones 
immigrades de països tercers i, entre altres qüestions, a l’apartat 6 de la Moció, es va acordar 
“Que es retiri la bandera de la UE en tots els edificis públics i dependències municipals on pugui 
figurar” 



 
En l’actual moment, han transcorregut gairebé vuit anys, i amb les transformacions de tota mena 
que s’han experimentat, no hi ha raó per mantenir la postura. Es tractava d’una acció 
reivindicativa, i com a tal es va portar a terme, però en l’actual situació, ja no hi ha motiu que 
justifiqui la retirada de la bandera. 
 
D’una banda, Espanya ha ostentat la presidència de la Unió Europea durant el segon semestre de 
2023, ha exercit, doncs, l’autoritat màxima de la Unió, i és lògic que la bandera de l’òrgan presidit 
per Espanya pugui onejar, juntament amb les altres banderes oficials, en els edificis públics del 
municipi. 
 
I d’una altra banda, s’ha establert una relació d’ajut i col.laboració entre l’ajuntament i la Unió 
Europea, relació que està donant els seus fruits a través de les ajudes del Programa de 
recuperació, transformació i resiliència Next Generation EU, i no té sentit que continuï sense 
onejar la bandera de la Unió Europea al nostre municipi quan s’està col·laborant en assumptes tan 
importants con l’habitatge de protecció pública, que la Unió Europea ajuda a finançar. 
 
Per últim, la justa reivindicació política en un moment concret i per uns fets determinats de treure 
les banderes d’una administració com és la Unió Europea, no té perquè prolongar-se en el temps 
més del necessari, i un cop transcorreguts vuit anys, es proposa que es deixi sense efecte 
aquesta retirada i que pugui onejar normalment la bandera de la Unió Europea, a la qual 
pertanyem, al nostre municipi. 
 
Vista la proposta de l’Alcaldia i previ dictamen de la Comissió Informativa de l’Alcaldia, celebrada 
el dia 23 de febrer de 2024, 
 
El Ple acorda, amb 8 vots en contra dels membres dels grups municipals ECPMIR (5) i  ERC-AM 
(3); i amb  12 vots a favor, dels membres dels grups municipals   PSC-CP (7), PP (2), VIVIMIR (2) 
i VOX (1), el següent: 
 
PRIMER.  Col·locar la bandera de la Unió Europea, juntament amb les altres banderes oficials, als 
edificis públic i dependències municipals on aquestes s’instal·lin de manera habitual o puntual. 
 
SEGON. Deixar sense efecte l’acord de 31 de març de 2016 en relació al punt concret de la 
retirada de la bandera de la UE en tots els edificis públics i dependències Municipals. 
 

7. RATIFICACIONS I ASSABENTATS 
 
No n’hi ha 
 

8. MOCIONS 
 
No n’hi ha 
 

9. PRECS I PREGUNTES  
 
9.1. Del Sr. Garrido:  
Només tinc una pregunta, bàsicament és en relació amb la festa que es va fer després de la rua 
de Carnaval. No estem en contra de la mesura, creiem que és una bona cosa perquè la gent jove 
no marxi del municipi, però que és totalment millorable. Faré la pregunta sobre quin va ser el criteri 
que es va utilitzar per designar per decidir que fos en aquest cas, l’Associació de la Font Pudenta, 
quin va ser aquest criteri i per què no es va consultar a altres entitats, que podien explotar-la? 
Diguem-ho així en aquest sentit, perquè entenem que des de l’Ajuntament, quan es posa a 



disposició qualsevol tipus de servei popular, com pot ser una barra en una  festa que és oberta a 
tothom, entenem que com a administració pública, el mínim és oferir a totes les entitats qui ho vol 
gestionar, i si n’hi ha més d’una, fer una espècie de sorteig, ja que totes tenen dret a accedir-hi. 
Pregunto sobre el criteri que es va utilitzar i quina ha estat la forma de poder assignar aquesta 
explotació. 
 
9.2. Del Sr. Sánchez 
Jo tinc dues preguntes i una reiteració de pregunta. La primera és que ens hem enterat per la 
premsa la presentació d’una marca de Montcada i era saber quin procés s’havia seguit per 
elaborar aquesta nova marca de Montcada. Una presentació que feu demà, si no vaig errat, d’una 
nova marca de Montcada, i com no heu presentat un  pla d’actuació municipal, que nosaltres 
creiem que fruit d’una visió estratègica de futur de Montcada, un pla d’actuació d’aquí s’hauria de 
derivar una marca, i voldríem saber com comencem per la marca, d’on surt o com s’ha elaborat i a 
qui ha de representar, perquè si es presenta en secret, és que algú l’ha pensat i no, o que l’hem 
pensat entre tots, i si ens ha de representar a tots, doncs saber com ha anat aquest procés, en 
definitiva.  
 
9.3. Del Sr. Sánchez 
Després una pregunta que vaig reiterant en les comissions informatives, que ja l’hem fet i no em 
vull fer pesat, però que vull que consti també en el ple, i li faig al SR. Iruela, que és el seguiment 
del conveni de cessió del solar de la Valentine i d’Intorsa, per estar a sobre d’aquest procés i 
d’aquest procediment, que una mica ha de venir a pal·liar i ho parlàvem a la taula del soterrament 
l’altre dia, que ens mantingueu informats, perquè entenc que en totes les afectacions que hi haurà 
de mobilitat i d’aparcament, amb les obres del soterrament, ja s’estan fent mesures pal·liatives, 
però que serà tan forta l’afectació  que necessitem mesures radicals i creiem que aquesta mesura 
d’expropiació temporal o de conveni de cessió de la part del solar de la Valentine que no està 
ocupada per ADIF, i del solar de la Intorsa, són mínimes, per pal·liarà les afectacions que hi ha 
hagut. És que ens mantingueu al corrent.  
 
9.4. Del Sr. Sánchez 
El que us deia de reiterar una pregunta, és que en el ple passat us vaig fer una pregunta als 
representants de l’Àrea Metropolitana de l’Ajuntament de Montcada sobre la modificació de 
planejament de Redosa, i ens heu fet una resposta que a mi no em sembla de rebut i em veig amb 
la obligació de denunciar-ho i de dir-ho. Us vaig preguntar sis coses concretes, que vull recordar i 
numerar, perquè quedi clar el que es pregunta. Són coses molt concretes, que després llegiré part 
de la resposta i no deixa de sobtar aquesta resposta que ens heu fet.  
Us preguntava si l’aprovació inicial d’aquesta modificació de planejament suposa una cessió 
anticipada dels serveis dels terrenys de l’antiga Redosa a la Generalitat, per construir l’hospital. 
L’aprovació inicial suposa aquesta cessió per a la construcció inicial de l’hospital, o no? Després 
quins costos tindrà dotar de serveis aquest nou barri i si queden compensats per les càrregues 
que tindran els veïns amb l’ICIO i amb l’IBI, que ens heu dit que sí. Vostè Sr. Iruela em va dir que 
tenien un estudi, i que me l’enviarà, però jo li vaig preguntar això al Sr. Alcalde, fa un mes, i la 
resposta que m’han donat és que això serà molt beneficiós pels veïns de  Montcada. No sé, jo 
aquesta valoració de que és molt beneficiós, si hi ha un estudi i ens l’ensenyen, també ho podem 
valorar nosaltres. Preguntàvem quin percentatge d’HPO tindran els nous habitatges. Tampoc  ens 
ho han respost. Preguntàvem si s’enderrocaran els blocs Sivis o si es rehabilitaran i ens responen 
que els blocs Sivis han de tenir un encaix en la línia edificatòria, que no sé què vol dir. 
Preguntàvem si la zona verda que ha de permetre el connector biològic entre Collserola i el riu 
Ripoll, si estava dins de l’Àmbit i preguntàvem si els costos d’urbanització del tram que falta de la 
N-150 si l’inclouran com a càrregues dins del sector. Eren sis preguntes i us llegeixo una part de la 
resposta. Ens diuen: “El govern de l’Àrea Metropolitana és molt ampli. És un govern quatricolor, 
entre els quals està Esquerra, malgrat la majoria absoluta de la qual disposa el PSC”.  Gràcies, 
això ho afegeixo jo. “Això demostra que l’AMB és una administració que treballa conjuntament i 
que dialoga. Per tant, el grup metropolità d’Esquerra disposa de la mateixa informació que els 
altres grups i pot informar als municipis del territori”. Ens esteu dient que no us ho pregunti a 



vosaltres, que ho pregunti al grup d’Esquerra de l’AMB. Jo no vull generalitzar i he de dir que els 
dubtes que plantejo, en especial a l’Àrea Territorial, dintre del repartiment competencial que tenim 
dintre d’Esquerra, em dedico jo, ho pregunto a l’Àrea Territorial i tots els dubtes que plantejo se 
m’intenten respondre amb rigor, amb celeritat i estic molt agraït, però aquesta resposta no em 
sembla de rebut. No em sembla de rebut que es digui això, perquè a aquesta resposta només li 
trobo dues explicacions, o que no se n’han preocupat vostès i no tenen informació, quan han dit 
que això desencalla l’hospital i això sí que ho han explicat, o que no donen informació a la 
oposició quan se’ls demana. A mi això em preocupa. Ja li dic que no vull generalitzar i jo sé que 
plantejo molts dubtes de l’Àrea Territorial i sempre se m’atén i se’m contesta.  
Avui mateix en el ple he fet alguna pregunta i al llarg del dia d’avui he trucat al senyor Iruela i em 
torna les trucades i em resol dubtes, i n’estic agraït, però aquesta resposta no és de rebut. I més 
quan vostè, Sr. Alcalde, ens va dir que ens convocaria a una reunió per explicar-ho. La regidora 
d’Habitatge em va dir que ho preguntava i al dia següent m’informava. Ha passat un mes i la 
resposta és aquesta. Que ho pregunti a l’Àrea? A mi no se m’acudiria respondre’ls a vostès que li 
pregunteu al Sr. Balmon quan em fan una pregunta. És una mica quin paper voleu que tinguem 
com a oposició, també, amb això. Perquè l’altre pregunta que vaig fer al ple sobre l’ABI, em van 
donar una resposta que no considero massa lògica, perquè la resposta de quan vam preguntar 
com estava el procés de reforma d’una entitat com l’Ateneu Domingo Fins, que em respongui en el 
moment que va fer vostè la pregunta no hi havia cap llicència d’entrada i ja està, és una manera 
de treure’ns de sobre que tampoc em sembla de rebut, quan vostès s’havien reunit amb la junta i 
quan hem aprovat una modificació de planejament dels drets edificadors perquè es puguin fer les 
obres a l’abi, i quan... O sigui, si jo m’interesso per la reforma de l’ABI, vostès em diuen que no hi 
havia llicència i s’ha acabat. Ja no parlem més i no hi ha resposta, jo ja he respost i ja he 
complert? Bé,  és un tarannà i una manera de respondre i no crec que sigui la de buscar 
col·laboració. Per això em queixo. Torno a preguntar les sis coses, cessió anticipada dels terrenys, 
una, la segona, que ens feu l’estudi de costos... Entenc que sou un govern solidari, també. Jo al 
Sr. Alcalde li vaig preguntar quin sentit del vot, perquè això anava en el Consell Metropolità de 
l’Àrea i perquè és veritat que Esquerra està representada a l’Àrea i ens hem de posicionar amb 
això. Percentatge de vivendes d’HPO, què passa amb el bloc Sivis, si s’enderroca i es reallotja a 
la gent o es rehabilita i què passa amb la zona verda i amb l’urbanització de la N-150? És veritat 
que nosaltres vam votar a favor, perquè volem donar un impuls en aquesta modificació de 
planejament, perquè ens ha d’aportar millores en el municipi, amb la construcció de l’Hospital 
Ernest Lluc,  però s’ha de fer amb coneixement i defensant els interessos de Montcada.  Ja dic 
que no vull generalitzar, però tampoc vull deixar passar aquesta resposta. Gràcies.  
 
El Sr. Alcalde respon  
Estem tancat la reunió que farem des de l’Àrea Metropolitana, amb tota la oposició. El que passa 
és que no trobem un horari, estem pendents de rebre resposta de l’hora per poder  convocar. 
Nosaltres el que volem és que sigui una mica més accessible per vosaltres. Intentarem que sigui a 
primera hora. És trobar la data, si no ja estaria fet. De fet, a Cerdanyola ja l’han fet. Aquí estava 
feta, però no trobàvem una hora que podeu estar representats tota la oposició. Depèn de l’Àrea. 
Intentarem fer-ho aviat. 
 
9.5. Del Sr. Hernández  
Jo volia fer primer un prec, relacionat amb les declaracions que s’han fet pels assetjaments que 
heu tingut. Recordar un parell de coses. Quan se’ns va atacar a nosaltres hi va haver silenci per 
part de tots. Fa una estona hi havia una veïna que em deia que està rebent tota una sèrie 
d’assetjaments, d’insults, d’amenaces, per part d’una espècie de mitjà de comunicació de 
Montcada. No sé si l’assessor del polígon o alguna cosa així. És una cosa pública i que, més o 
menys, es coneix. M’agradaria que això es sabés i es tingués en compte. M’ho ha estat explicant 
així una mica de pressa i corrents, abans del ple. Eren amenaces sèries, difamacions, insults, en 
fi. Això per una banda.  
Per altra banda, quan se’ns va atacar el 23 d’abril, tothom va callar. Haig de reconèixer que el Sr. 
Rafa Ruiz va tenir un comportament completament correcte i aprofito per agrair-li. Que per a les 



pròximes vegades es tingui això en compte i, sobretot, agrairia també que s’avisés amb una mica 
de temps quan es van a fer aquest tipus de coses.  
Jo tampoc acabo d’estar assabentat de què era exactament el que havia passat, la magnitud... 
Poc més sabia del que vostè, Sr. Alcalde, va explicar a la junta de portaveus. Això respecte al 
prec.  
 
9.6. Del Sr. Hernández  
Respecte a les preguntes, voldria preguntar, perquè vostè em va comentar que a prop de l’arreglo 
del barri de Sant Cugat, que s’anava a començar, que es faria sobre un determinat punt, però 
l’Associació de Veïns està dient que vostè els hi ha dit una altra cosa, que arribaria  fins el carrer 
Núria, i està la cosa així una mica embrollada. Si pogués aclarir aquesta primera actuació fins a on 
arribarà. Res més.    
 
9.7. De la Sra. Segovia  
Jo tinc una pregunta nova i dues preguntes en relació a preguntes anteriors, que en funció de la 
resposta que m’heu donat, no m’ha quedat gens clar. La primera va en relació amb la construcció 
de la segona fase de l’Institut Escola Mas Rampinyo, que, com sabeu, és responsabilitat de la 
Generalitat. Ells es van comprometre a uns terminis i veiem que aquests terminis s’estan allargant 
i no s’estan complint. És saber què està passant, saber si esteu al dia i si esteu a sobre. La 
resposta a la seva pregunta és: “La segona fase depèn dels serveis territorials, i per tant, estem en 
contacte amb ells per poder-la agilitzar.” Moltes gràcies pel que ja sabia. Crec que després de vuit 
anys de regidora tenia el coneixement suficient per saber que la competència de la construcció era 
de la Generalitat de Catalunya i no només la segona fase, sinó la primera, la segona i qualsevol 
construcció que es faci en relació amb l’àmbit educatiu. Per tant, el que volem saber és què està 
passant amb el retard. Així que torno a preguntar, què està passant i per què els retards?  
Però, just fa ben poc, ens ha arribat una informació que ens diu que aquesta construcció no es 
farà ni en el 2024, ni en el 2025. Llavors, no entenc per què ens amaguen aquesta resposta, 
perquè vosaltres la sabeu des de fa temps, igual que la sé jo, perquè sabem que no és 
competència vostre i perquè vosaltres no teniu la culpa d’això, ni molt menys. Per tant, no podeu 
fer més que exigir. Per altra part, és totalment responsabilitat de la Generalitat de Catalunya i això 
ja sabíem que passaria. Nosaltres ja sabíem que passaria, perquè estem acostumats als 
incompliments de la Generalitat de Catalunya, en relació a les construccions d’escoles, i més, 
quan s’accepta un mòdul. Aquesta conversa ja la vaig tenir amb la direcció de l’escola, en el 
moment en que es va decidir acceptar el mòdul. Si accepteu el mòdul, estem venudes. Es va 
acceptar el mòdul. Què ha passat ara? No hi ha obra. A mi el que em sap greu és que com a 
oposició ens assabentem d’aquesta informació tan important, en la qual, estem aquí per fer costat 
i per fer el que calgui, perquè no estem parlant d’una escola del PSC-CP, ni d’una d’ECPMIR-C, 
estem parlant d’una escola del municipi. Nosaltres estem aquí per fer costat en el que calgui, i si 
hem d’exigir, exigim. Si ens hem de manifestar, vindrem i ens manifestarem. Però el que no pot 
ser, és que no ens doneu la informació quan la teniu i que aquesta informació m’arribi per una 
altra part. Demano que confirmis que aquesta afirmació és certa, tot i que és certa, perquè ho sé. 
M’agradaria que com a regidora la confirmessis.  
 
9.8. De la Sra. Segovia  
La segona pregunta té a veure amb el tema de l’escola bressol. Jo vaig preguntar si teníeu 
contemplat o si havíeu aconseguit el pressupost del mobiliari de l’escola bressol, que volíem saber 
si estaven els diners o si no estaven. Com bé sabeu, són uns diners que no es van pressupostar 
en el pressupost. La resposta va ser: “Evidentment, que tenim contemplat el mobiliari de l’Escola 
Bressol Can Sant Joan. En aquests moments s’està treballant per acabar d’aconseguir la totalitat 
del finançament i també li recordo que aquest projecte és de l’anterior mandat, i que en el seu 
moment, no es va pressupostar correctament. Aquest equip de govern és responsable, i per tant, 
l’escola bressol serà una realitat.” Aquí, el que vam demanar és si ho teniu contemplat i a on. O 
sigui, estan els diners? Els teniu contemplats ja, o encara els esteu buscant? 
M’agradaria fer una reflexió, perquè estic ja una mica cansada i veig que la Sra. Moreno ha agafat 
les paraules del Sr. Iruela, i la veritat és que em molesta una mica. Evidentment, tal i com diu, el 



projecte de l’escola bressol és nostre. Això és així. El projecte de l’escola bressol és nostre i de la 
mateixa manera que ho han fet per escrit, estaria molt bé que en el moment de la inauguració 
d’aquesta escola bressol ho mencioni així, perquè precisament nosaltres, vam treballar molt per 
aconseguir aquesta escola bressol. És cert que el mobiliari no el vam pressupostar, nosaltres no 
ens amaguem, i tant que no el vam pressupostar. Per què no el vam pressupostar? Perquè el 
mobiliari no era necessari en l’any 2023. Com bé sabeu i com esteu veient, les construccions i 
sobretot les construccions de les escoles van per fases. Teniu l’exemple de l’Escola El Viver, que 
té tres fases i en la última fase es va comprar el mobiliari. Teniu l’exemple de l’Escola Mas 
Rampinyo, que té tres fases. Aquí, nosaltres vam considerar que el mobiliari no era necessari pel 
2023, perquè l’escola bressol no estava ni construïda i vam prioritzar aquests diners en un altre 
projecte. Però vosaltres penseu que si nosaltres guanyem les eleccions, al 2024 aquest mobiliari 
no hagués estat pressupostat en el pressupost del 2024? De debò? Amb el que ens ha costat tenir 
aquesta escola bressol municipal? Qui es pot creure això? Qui es pot creure que nosaltres, 
després de tots els esforços que hem fet en aconseguir una escola bressol de més de 2.000.000 
d’ euros, que al 2024 arribaríem i diríem que no ho pressupostem, no obrim l’escola bressol i 
passem de tot? Si us plau, demanaria que siguem una mica més rigorosos. Perquè això no s’ho 
creu ningú. Perquè us ho dic, incendio l’Ajuntament. Per tant, demano això, si us plau, que siguem 
una mica més rigorosos i que acabem ja amb aquest argument, perquè a mi realment em molesta, 
perquè veig molt excusa i molt insignificant.  
 
9.9.  De la Sra. Segovia  
Després pregunta nova. Aquesta és una pregunta nova i és en relació a les pintades de la 
perruqueria del Zas, volem saber: Quines són les accions que s’han fet amb aquesta botiga, a part 
de denunciar en un post i la part de la declaració institucional que s’ha fet des de l’equip de 
govern? S’ha anat a parlar amb ella? S’han ofert els serveis de la regidoria LGTBIQ+, atenció 
psicològica, tot el que es consideri oportú, necessari, etc...? La Policia Local ha pensat algun pla 
d’actuació per identificar els autors? S’ha mirat d’alguna manera les càmeres que hi ha al voltant, 
etc...? I, tant de bo es trobessin els culpables, si l’Ajuntament us personaríeu com a acusació 
particular, en el cas que hi arribés a haver un judici.  
 
9.10 Del Sr. Rodríguez  
Jo tinc dues preguntes. La primera és pel Sr. Alcalde i els portaveus de Vivim i el Partit Popular. 
Després de nou mesos del seu traspàs en diferit, es va negociar al juny i es va fer efectiu al 
setembre, encara no coneixem el Pla d’Acció Municipal. Partint de posicions polítiques tan 
diferenciades, no sabem quins programes desenvoluparan. El del PSC, el programa del PP o el de 
Vivim. Han fet un pacte de regne de taifes, perquè cada partit governi la seva regidoria com li 
vingui de gust i el que han fet fins ara, van improvisant i a veure què passa. Això sí, s’han posat 
d’acord per governar, repartir-se les àrees de govern, i les regidories. S’han posat d’acord per 
pujar-se el salari, per pujar la taxa de recollida de residus i per quadrar de la forma més fàcil els 
pressupostos d’aquest any.  Llavors, què marcarà el seu mandat? El compromís social, la igualtat 
d’oportunitats entre els veïns dels diferents barris, la defensa de l’educació i la sanitat pública, o 
una policia i unes ordenances penalitzadores? Estem esperant que ens expliquin si faran 
polítiques social demòcrates, de dretes o populistes. O que ens expliquin quin és el projecte de la 
socio dreta municipalista.  
 
9.11.  Del Sr. Rodríguez  
La segona pregunta és pel Sr. Daniel López del Partit Popular. Voldríem saber quines són les 
seves funcions dins del govern municipal, on l’emplacem? tindrà alguna regidoria per gestionar? I 
si la té, si augmentarà els pressupostos dels sous de l’equip de govern. 
 
9.12. De la Sra. Sempere  
La primera pregunta és que ens hem assabentat que durant tres mesos les escoles del municipi 
d’alta complexitat, amb població infantil amb vulnerabilitat, no han tingut referent de Serveis 
Socials fins aquest dimarts, que començarà la nova treballadora social. Tot i que això és una 
informació bastant preocupant, no és una queixa cap al departament de Serveis Socials, ja que 



sabem més que ningú, que les treballadores de Serveis Socials pateixen una situació de manca 
de personal, de molta rotació, i que en la nova regulació d’interins hem sortit perdent, perquè els 
contractes que es fan ara, només són d’un any, abans eren de tres anys i ara mateix han canviat i 
s’ha retallat el període que les treballadores estan aquí. Per tant, ja tarden x mesos en posar-se al 
dia de conèixer el municipi, diguem sis mesos, i només poden treballar efectivament tres mesos, 
perquè després estan preocupades perquè no poden continuar en aquest lloc de treball i han de 
canviar de lloc de treball. Per tant, al final, són contractes que es fan molt curts. Per aquest fet i 
com nosaltres vam internalitzar algunes figures del departament, i que també teníem la previsió 
d’anar estabilitzant aquest personal i aquestes treballadores socials, que són tan necessàries per 
a l’atenció a la ciutadania, sobretot la vulnerable, tenim dos preguntes: La primera seria si tenen 
com a equip de govern, algun pla per estabilitzar  i incrementar el personal de Serveis Socials.  
 
9.13. De la Sra. Sempere  
La segona pregunta seria si saben que al mes de desembre, quan van aprovar els pressupostos, 
es va eliminar la partida de substitucions de personal. En cas que aquest personal necessiti ser 
substituït, sabent que no tenen aquesta partida, per tal de no tornar a tenir aquesta situació tan 
greu, què faran o amb quins diners es substituiran les treballadores?  
 
9.14. De la Sra. Sempere  
Després tenia una altra pregunta, coincidint amb els comentaris que ha fet el senyor Sánchez, 
perquè hem preguntat sobre el barraquisme, hem demanat informació sobre el barraquisme i 
se’ns ha contestat per part del Sr. Rafa Ruiz d’una manera molt ampla, però sense informació 
concreta. Per tant, donat que ens interessa i donat que nosaltres passàvem la informació quan 
se’ns demanava, referent a aquesta comissió que creiem que és tan fonamental i que està 
passant el temps, hi estan havent problemes, incendis; i ens preocupa, perquè veiem que això no 
es materialitza en res que sigui concret, voldríem saber si us plau, si s’ha parlat de mesures 
concretes, si s’ha parlat de competències concretes de cara a l’administració que hi participa, si 
s’ha parlat de partides econòmiques i de qui posarà què. En cas que hi hagi actes tant del 
Consorci del Besòs , que és l’encarregat, una mica, de recollir això que s’està parlant, com de la 
Generalitat, si us plau, que ens les facin arribar.  
 
9.15. De la Sra. Campos 
Jo tinc una pregunta, on hi ha dues preguntes, i un prec. Nosaltres ens sumem a la petició d’ERC-
AM. Havíem llegit a xarxes, i de fet, ho vam veure, el tema de l’adjudicació del bar de la festa de 
Carnaval a l’Associació de Veïns de la Font Pudenta. A més a més, de sumar-nos a la pregunta 
que ha fet el Sr. Garrido, també n’afegiré una altra, perquè a nosaltres ens arriba que va ser el 
mateix Alcalde en persona, qui va trucar a la presidenta d’aquesta associació de veïns, per fer-li 
l’oferiment directe del bar. Home, si és així, és molt greu. Per això, demano que l’Alcalde, si us 
plau, ens aclareixi si ell ha fet la trucada, personalment a la presidenta de l’Associació de veïns de 
la Font Pudenta. Si no és així, saber a quines entitats i a quines associacions de veïns se’ls ha 
ofert el poder portar, fer ús, explotar aquest bar de la festa de Carnaval.  
 
9.16. De la Sra. Campos 
En la mateixa línia, també volíem fer una segona pregunta. Desconec si ja s’ha materialitzat o si 
encara s’ha de fer, però el Centre Cívic de Can Cuiàs perdrà un espai, perquè es cedeix a un grup 
de gent gran, perquè puguin jugar al dominó. Es a dir, un ús gairebé privatiu, d’un espai públic. 
Volíem saber si això és així, si hi ha cap criteri o argument tècnic que avali aquesta decisió i qui ha 
pres aquesta decisió? Perquè dona la sensació que respon més a voler tenir content a algú, que 
no a les necessitats del barri, ni del centre cívic. Per tant, volem saber això.  
 
9.17. De la Sra. Campos 
Després el prec. Nosaltres hem estat a punt de no participar en la lectura del manifest amb el que 
hem obert aquest plenari, perquè ahir se’ns va dir que participava VOX en la lectura d’aquest 
manifest. Per tant, nosaltres li vam transmetre a la senyora López que no participàvem si 
participava VOX. Que no anàvem a llegir al costat de qui és el màxim responsable de l’odi i de les 



agressions LGTBIQ+ fòbiques, en aquest país. Que nosaltres, a més a més, en el primer ple de 
setembre, vam demanar que es fes un cordó sanitari i lluny d’aquest cordó sanitari, VOX apareix 
en cadascuna de les fotos institucionals. Això no és un cordó sanitari, això és blanquejar i legitimar 
al màxim responsable de l’odi i les agressions que pateixen el col·lectiu LGTBIQ+.  
Així que, tot i que subscrivíem fil per randa el contingut d’aquest manifest, no l’haguéssim llegit i el 
que sap greu i el que dol és que en cap moment, el PSC-CP, ha dit, parlem, anem a veure com ho 
fem. No, vam donar per fet i per bo que ECPMIR-C no participés en aquesta lectura del manifest. 
De debò s’estimen més llegir al costat de qui promet retirar de la Seguretat Social la cobertura en 
les operacions de transició de gènere, qui vota en contra del matrimoni igualitari, qui diu que 
l’adoctrinament LGTBIQ+ està fent que cada vegada hi hagi més nens i nenes trans i 
homosexuals? És el mateix? Vull dir, si fem cordó sanitari, fem-lo.  
El prec és aquest. El prec és que en les properes ocasions s’apliqui aquest cordó sanitari i 
directament no es convidin a participar. Que no convidin a participar al partit que ni tan sols, té la 
decència d’aixecar-se en el minut de silenci, en contra dels feminicidis i de la violència de gènere. 
Per tant, si fem un cordó sanitari, si us plau, fem-lo bé.  
 

Resposta del Sr. Iruela  
Jo li recordo que això es va aprovar en sessió plenària de dia 28 d’abril de 2022. En aquest mateix 
ple, li vaig fer, després de que vostè fes la seva intervenció... Li diré la última frase que vostè va 
nomenar. Va dir que el seu objectiu era molt ambiciós, per obrir el curs 2023-2024. Està aquí a 
l’acta.  En aquest mateix ple, jo també li vaig dir... Nomenaré una part on jo ja feia incidència amb 
el tema del mobiliari. Ho llegiré textualment: “Repassant el projecte he vist que el tema 
d’equipaments, en l’apartat de mobiliari, tan sols hi ha una previsió de l’aula sensorial.  A la zona 
exterior, només hi ha previst construir un armari exterior, fet d’aura. També hi havia una previsió 
de fer una zona d’ombra amb un tendal de lona, per a més de 50 graus. Demanaria pressupost 
per a realitzar-lo”. Estem parlant del 2022. “La pregunta és si tenim alguna partida pressupostària 
pel tema del mobiliari interior, de l’equipament total de l’edifici i les instal·lacions, o no.” Després hi 
havia una altra cosa. “Com ha dit el regidor, anem molt justos de temps.” Això és cert, perquè era 
una obra complexa, i evidentment, del 2023 al 2024 era molt just. Però també li preguntava si 
tenien alguna previsió d’un pla B per poder treballar si es podia obrir en el període lectiu 2023-
2024. Això no té res a veure amb el color polític, ni de govern, ni molt menys. Es tracta de la 
previsió d’un projecte complert. Si vostè no té memòria, jo li diré. Perquè si a vostè la amoïna, a mi 
també que vostè posi en dubte alguna pregunta a algun comentari que s’hagi fet en algun 
moment. Li faré un ordre cronològic de com ha anat aquesta licitació, com ha evolucionat el 
projecte de l’Escola El Viver, i com vostè no ha tingut en compte allò que li reclamen sobre el 
desenvolupament del projecte de l’escola bressol, en cada ple. També li diré que hi ha una 
absència flagrant de previsió en aquest procés per part de l’anterior equip de govern. Els projectes 
es fan complerts, de construcció i d’equipament. Si no, com vol vostè obrir un centre educatiu? En 
l’aspecte constructiu, li dic ja, que va tot sobre el calendari previst. No sobre el seu, sobre el d’inici 
d’obra.  
Com vostè sap, el 28 de juny del 2021, en aquest mateix ple, es va aprovar el conveni de 
col·laboració entre l’Administració General de Catalunya i l’Ajuntament de Montcada i Reixac. Es 
preveia la creació d’un complex educatiu dels 0 als 16 anys al barri de Can Sant Joan. Un projecte 
amb gran rellevància pel nostre municipi i que nosaltres vam votar a favor. El 7 de setembre de 
2021, es produeix la primera reunió amb l’equip redactor de l’AMB. Es posa un topall inicial d’1,2 
milions d’euros i es fixa l’abril de 2022 per l’entrega del projecte executiu. Entenem que vostès van 
fer en la previsió de tot  el necessari perquè l’escola pogués obrir, una vegada acabades les 
obres, amb els equipaments necessaris per donar inici al curs. No obstant això, comença la 
història d’una manca de previsió preocupant, des de la primera reunió amb l’equip de redactors de 
l’AMB, el 7 de setembre de 2021, fins a l’entrega del projecte executiu a l’abril de 2022, semblava 
que tot estava encarrilat, en un pressupost inicial d’1.818.000 euros que inclou mobiliari fix, com 
cuina i canviadors. Ens vam trobar amb una reducció a 1,5 milions d’euros, el 8 de març de 2022. 
Aquí arribem al que per a mi, és la clau. Arribem a l’abril de 2022. Amb l’entrega del projecte 
executiu, per un total 1.648.000 euros, sense les partides de mobiliari fix. El 21 d’abril de 2022 



s’aprova al ple municipal el projecte de construcció de la nova escola bressol.  En el ple de 26 de 
maig, s’aprova l’estructura de finançament, sense partida pel mobiliari. Torno a dir, sense partida 
pel mobiliari. Estem parlant del 2022. El 29 de juny de 2022 es reuneix l’AMB i la regidoria 
d’Educació de l’Ajuntament, per definir el mobiliari en un projecte a part. Sorprenentment, des de 
juny de 2022 fins que vostès van deixar el govern, no s’havia avançat res substancial en la cerca 
de finançament necessari per al mobiliari d’aquesta escola. No van buscar el finançament, vostès, 
i ara en cada ple se’ns demana a nosaltres què fem. Que fem el que vosaltres, l’anterior equip de 
govern, no ha tingut la capacitat de fer, per la manca de previsió. Però no pateixi, que nosaltres sí 
que farem.  
La licitació inicialment fixada pel 21 de juliol de 2022, va quedar deserta el 26 d’agost, perquè les 
empreses no entraven en el preu. Així, indicar que el motiu de l’increment de preus no és el motiu 
de fer aquest ajust inicial i treure l’equipament de la partida pressupostària inicial. No és el motiu 
de fer aquest inicial i treure l’equipament de la partida pressupostària inicial, no és el motiu.  La 
revisió de preus arriba tard. El projecte augmenta un 24% i en el ple de 27 d’octubre de 2022, es 
declara deserta la licitació. Ara, ens trobem amb un projecte que va ser redactat per tècnics de 
l’AMB, que va passar d’1.648.000 euros, a 2.044.000 euros, IVA inclòs, amb l’increment del 24%, 
que he anomenat anteriorment. Aquest augment es proposa financiar-lo amb el pressupost del 
2023, però sense tenir en compte una partida específica per a l’equipament del centre. Per tant, 
vostès sabien que no tenien aquesta partida en el debat d’Educació del qual vostè formava part. 
Aquesta manca de consideració pel mobiliari, dins d’un projecte d’aquesta magnitud, és 
simplement incomprensible. Tal qual. És així. No només ha creat falses expectatives d’obertura 
d’un centre educatiu, sinó que també posa en perill la reputació del nostre municipi i la qualitat de 
l’educació que oferim. El 20 de març de 2023 s’aprova l’adjudicació del contracte de l’empresa 
Artifex, per l’import d’1.947.000 euros. Baixa del 2,36%. Torno a dir, sense previsió de partida 
pressupostària per l’equipament, i això, dins del seu mandat. El 22 de maig de 2023 es signa l’acta 
d’inici d’obres, que per això li dic que l’obra va tal com està signada en l’acta. Estaven totalment 
correctes els temps constructius. Aquest inici d’obra, l’acta es va signar poc abans de les 
eleccions municipals. Jo el que li dic és que no tingui el més mínim dubte que aquest equip de 
govern està treballant per tenir, per fi,  el finançament suficient per poder obrir l’escola en temps i 
forma. El que jo em pregunto és com és possible que després d’aquest gravíssim error en un 
projecte d’aquesta magnitud... No es poden fer els projectes globals per separat. Això és una 
bogeria. Si no, és millor no fer el projecte. Com és possible que després d’aquest gravíssim error 
de crear falses expectatives d’obertura en un centre educacional, que pot ser el referent de la 
comarca, no tinguessin en compte el mobiliari d’un projecte tan gran? En resum, el que li 
demanaré és responsabilitat també, quan fa les preguntes. No podem permetre que la manca de 
previsió retardi més aquest projecte vital pel nostre municipi. Les expectatives de la ciutadania no 
poden, ser de cap de les maneres, sacrificades per la incompetència. Amb això, crec que d’alguna 
manera, queden dissipats tots els dubtes que vostè tingui sobre el projecte de l’escola bressol.  
 
La Sra. Segovia, expressa 
Per al·lusions. Acabo d’al·lucinar. Primer, l’aula multi sensorial, per què no està prevista? Vostè ha 
visitat l’escola bressol? Per edat, probablement sí, perquè son del mateix barri, segurament que la 
coneixes. Però si és així, sabries que aquesta escola bressol ja té incorporada l’aula multi 
sensorial, des de fa, si no m’equivoco, uns cinc anys. Has dit que no estava incorporat en el 
projecte el que seria l’aula multi sensorial de l’escola bressol. I ara me’n vaig a lo important, però 
això també és important. Mira-t’ho. Hauries de saber-ho.  Et recordo que aquesta licitació es va 
parar dues vegades, si no m’equivoco, perquè no hi havia pressupost suficient, perquè ningú es 
presentava, perquè el pressupost era molt baix. Hi va haver un moment, que es va haver de 
retallar i per poder posar l’increment, es va haver de treure coses. Aquí és on vam decidir. Ho he 
dit des de un bon principi, jo no m’he amagat. Nosaltres ja vam veure que hi va haver retard en les 
presentacions de les licitacions, i no es podria obrir en el moment en que nosaltres volíem obrir, 
que era en el 2023-2024. I si no es podia fer realitat això i l’obertura passava al 2024, que seria 
aquest pròxim setembre, no ens servia de res tenir allà aquests diners, perquè ens reduïa el 
pressupost i nosaltres el que volíem era que alguna empresa es presentés. I si això volia dir treure 
el mobiliari i posar-lo el pròxim any, ho havíem de fer, perquè si no, haguéssim tingut una tercera 



licitació. I encara no s’hauria pogut posar ni la primera fusta, perquè és un bloc de fustes. Llavors, 
clar que no ho vam posar, perquè es va retardar. Això s’entén o no, que hi va haver un retràs? No 
hi va haver un retràs, Iruela? En tot moment hem dit que nosaltres no vam pressupostar el 
mobiliari. No ens hem amagat. Ho vam fer amb una justificació, perquè no s’obriria i si no, no es 
presentaria ningú. Si ho vol creure així, ho creu. Si vol pensar que hem enganyat a la ciutadania, 
ho pensa, però qui ha lluitat i ha treballat per tenir aquesta escola bressol no sou vosaltres, hem 
estat nosaltres, amb la Generalitat de Catalunya, barallant-nos no sabeu quant.  
 
El Sr. López respon 
Era per contestar al senyor Rodríguez sobre la pregunta que m’ha fet. Això està en procés i quan 
es tingui una resolució al respecte, ja se l’informarà per escrit. D’acord? Moltes gràcies.  
 
La Sra. Moreno respon 
Respecte a la pregunta que m’ha fet la senyora Jèssica Segovia de la fase II de l’Institut Escola 
Mas Rampinyo, dir que la meva resposta ha estat aquesta perquè realment, com tu bé has 
explicat, és una cosa que no depèn de nosaltres. Sí que m’ha arribat aquesta informació, però no 
m’ha arribat d’una forma oficial i jo no donaré la resposta per escrit d’una informació que no la tinc 
oficial. A mi l’escola em va informar d’això, però el departament, a dia d’avui, no m’ha confirmat 
res. Ni que sigui cert, ni que no. Per tant, jo no puc donar una informació que a mi no m’ha arribat 
d’una forma oficial. No és que amagui res, això per una banda. Quan et dic que estem en contacte 
amb el departament, és perquè pel que fa al Consell Escolar, jo m’he posat a disposició del centre, 
per si hem de fer alguna reclamació,  o si hem de fer força, jo m’he posat a la seva disposició  per 
fer el que calgui, per defensar i barallar-nos, perquè la fase II sigui el més aviat possible.  
 
La Sra. Segovia indica 
A vegades, perquè sigui del tot oficial, jo crec que si l’escola ho explica en el consell escolar és 
prou oficial. Jo lo únic que t’estava dient és que si això era així, i és així. De la mateixa manera 
que t’has posat al costat de l’escola per exigir-ho, l’únic que dic és que ens digueu aquestes coses 
per posar-nos també al vostre costat i anar tots junts a exigir un centre amb dignitat. Això es va 
parlar en el consell escolar d’aquest centre i si allà s’ha dit, és que és oficial, si no, no els ho 
haurien dit.   
 
 
Sense més assumptes a tractar, a tres quarts de nou del vespre, l’alcalde-president aixeca la 
sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
VIST I PLAU        
L'ALCALDE      LA SECRETÀRIA GENERAL 
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